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Strategie 
pagina 0 (PvdA/GL)

De strategiekaart is nog steeds exact dezelfde 
als de vorige coalitie en het vorige College heeft 
verwoord in de Beleidsbegroting 2018-2021. Het 
enige verschil is dat nu alle wethouders 
genoemd worden bij ‘Wat is onze visie voor de 
komende jaren’. Wat is de achterliggende 
filosofie bij het handhaven van de visie verwoord 
onder ‘Waar staan we voor en waar gaan we 
voor? “? Wat is de achterliggende gedachte dat 
de visie van dit College dezelfde thema’s heeft 
als de vorige coalitie? Welke is de filosofie, 
bijvoorbeeld met betrekking tot bestuurlijke 
verantwoordelijkheid, dat bij de thema’s 
‘Samenleving’ en ‘Leefomgeving’ in 
tegenstelling tot bij het vorige College alle 
wethouders genoemd worden zowel bij de 
verwoording van de visie als bij de beoogde 
maatschappelijke effecten?

In de eerste alinea van Hoofdlijnen begroting 
staat vermeld dat de strategiekaart wordt 
geactualiseerd in de tweede helft van 2018 
naar aanleiding van het nieuwe 
coalitieprogramma en nieuwe
ontwikkelingen en regelgeving. In de huidige 
strategiekaart is alleen de nieuwe 
portefeuilleverdeling van het college 
verwerkt. 

T. Cnossen

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 1 (PvdA/GL)

U geeft aan dat het aantal inwoners gedurende 
de komende jaren stijgt met 799 en het aantal 
woningen met circa 400. In hoeverre betekent 
dit dat u rekening houdt met een gemiddeld 
huishouden bestaande uit twee personen? 
Vervolgens dat u een en ander budgettair 
neutraal verwerkt; wat bedoelt u hier concreet 
me (zie ook pag. 3 en 6)? Daarnaast vermeldt u 
dat het gaat om een prognose en niet om harde 
realisatiecijfers. Wat bedoelt u concreet met die 
laatste opmerking? Het geprognosticeerde 
aantal inwoners en woningen wijkt voor 2019 af 
van en lijkt voor de jaren daarna af te wijken van 
dat wat inde vorige begroting werd aangegeven; 
wat is daar de oorzaak van en wat betekent dit 
voor deze begroting?

Er is in beeld gebracht wat de effecten zijn op 
de inkomsten en uitgaven van de begroting 
bij stijging van woningen en inwoners. In deze 
prognose rekenen wij met een stijging van 
het aantal inwoners van 13.021 naar 13.820 
en het aantal woningen van circa 5.078 naar 
circa 5.478. Een huishouden bestaat 
gemiddeld uit minimaal 2 personen in 
Woudenberg. Bij realisering van 100 
woningen zal het inwoneraantal met 200 
stijgen.

De gevolgen hiervan zijn budgettair neutraal 
verwerkt in de begroting. Budgettair verwerkt 
betekent dat zowel voor de inkomsten als de 
uitgaven een zelfde bedrag is ingeboekt 

A.J. Vlam/ M.H. Treep
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waardoor dit geen invloed heeft op het 
begrotingsresultaat.

Nadrukkelijk hebben wij vermeld dat we 
werken met een prognose en er geen sprake 
is van harde realisatiecijfers. Dit betekent dat 
er geen relatie ligt met de prestaties zoals 
opgenomen in programma 4 ten aanzien van 
de te bouwen woningen. De berekening en 
prognose is alleen bedoeld om het effect op 
de inkomsten en uitgaven in de begroting te 
laten zien. 

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 1 (PvdA/GL)

In hoeverre hebt u alternatieven onderzocht voor 
de onttrekking van de reserve 
dorpsvoorzieningen (zie pag. 16). In hoeverre 
zitten er risico’s aan deze onttrekking, zowel op 
korte als op middellange termijn? In hoeverre en 
in welke mate kan de komende jaren een deel 
van het tekort in het sociaal domein bestreden 
worden uit de ze reserve?

Over de periode 2019 t/m 2021 is er een 
nadelig saldo sociaal domein van € 1,1 
miljoen welke gedekt dient te worden uit 
incidentele middelen. Hiervoor komen in 
aanmerking de algemene reserve en de 
reserve dorpsvoorzieningen. Wij stellen voor 
het nadelig saldo te dekken uit de reserve 
dorpsvoorzieningen. In deze reserve zit op dit 
moment een bedrag van € 1,2 miljoen welke 
vrij besteedbaar is.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 2 (PvdA/GL)

U geeft aan dat u rekent op een sluitende, zelfs 
positieve, begroting voor de komende jaren. Hoe 
hard is deze verwachting daar waar de 
afgelopen zomernota aangeeft dat er een 
dermate groot verschil is dat het kan resulteren 
in een jaarrekening over 2018 met een negatief 
saldo?

We verwachten dat het jaar 2018 een 
negatief saldo zal hebben dat grotendeels 
veroorzaakt wordt door hogere kosten sociaal 
domein en leerlingenvervoer. 
In de begroting 2019 en volgende jaren is 
rekening gehouden met de hogere kosten 
sociaal domein en leerlingenvervoer en is 
daarvoor een structurele dekking gevonden 
waardoor we een sluitende begroting kunnen 
presenteren.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen U geeft weer dat autonome bijstellingen zijn Op pagina 4 wordt nader ingegaan op de A.J. Vlam
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Pagina 2 (PvdA/GL)

meegenomen; welke zijn dat en in welke 
omvang?

autonome bijstellingen en in het bijbehorende 
tabel de diverse posten met de betreffende 
bedragen. Een verdere toelichting vindt u in 
de 5 programma’s en de algemene 
dekkingsmiddelen verderop in de begroting.

Hoofdlijnen begroting. 
Pagina 2 (GBW)

De stijging van het aantal inwoners en woningen 
is budgettair neutraal verwerkt. Is dat per saldo 
budgettair en zo ja, in welke kosten?

In de begroting is aan de inkomsten kant een 
bedrag van € 110.000 in 2019 oplopend naar 
€ 440.000 in 2022 opgenomen. Deze zelfde 
bedragen zijn aan de uitgaven kant van de 
begroting opgenomen als stelpost zodat de 
bedragen van € 110.000 oplopend naar        € 
440.000 geen invloed heeft op de 
begrotingsresultaten 2019-2022. 
Deze systematiek zorgt ervoor dat de 
bedragen oplopend naar € 440.000 aan de 
uitgavenkant op een later tijdstip concreter 
ingevuld kunnen worden.  

A.J. Vlam

Hoofdlijnen begroting 
Pagina 2 (GBW)

De effecten van het gemeentefonds t/m de 
meicirculaire zijn meegenomen. Is er zicht op de 
septembercirculaire en de gevolgen hiervan voor 
de goedkeuring van de begroting in de 
raadsvergadering?

De effecten van de septembercirculaire 2018 
worden op dit moment in beeld gebracht. We 
gaan ervan uit dat de septembercirculaire 
geen gevolgen heeft voor de goedkeuring van 
de begroting.

A.J. Vlam

Inleiding (CU) Er wordt erg veel tekst gebruikt voor het Sociaal 
Domein en terecht, maar erg concreet kunnen 
wij de maatregelen niet maken. 
Kunt u ons voorbeelden van maatregelen geven?

U wordt hierover geïnformeerd tijdens de 
besloten raadspresentatie aansluitend aan de 
gemeenteraad van 27 september 2018 a.s.

M.H. Treep

Samenleven 
Algemeen (VVD)

U geeft aan dat er maatregelen genomen dienen 
te worden, deze maatregelen zijn ons niet geheel 
duidelijk. Kunt u inzicht geven in de maatregelen 
om de kosten binnen het sociaal domein te 
beheersen?

U bent hierover geïnformeerd tijdens de 
besloten raadspresentatie aansluitend aan de 
gemeenteraad van 27 september 2018 a.s.

M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

U noemt een aantal ontwikkelingen welke van 
invloed zijn op de totstandkoming van deze 
begroting. Welke bedragen kunnen daar 

Het lijstje met actuele ontwikkelingen vindt u 
terug op bladzijde 5 van de begroting. Een 
nadere toelichting op deze posten wordt 

A.J. Vlam
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Pagina 2 | laatste alinea 
(PvdA/GL)

concreet aan gekoppeld worden en waar is 
daarbij sprake van een keuze?

gegeven in de 5 programma’s van de 
begroting.

Hoofdlijnen begroting
Pagina 2 en 3 (SGP)

In de tekst op pagina 2 staat dat de specifieke 
uitkeringen sociaal domein vanaf 2019 zijn 
geïntegreerd in de maatstaven van de totale 
algemene uitkering. In de tabel op pagina 3 
staan onder het kopje Sociaal Domein 
desondanks algemene uitkeringsbedragen 
genoemd voor de periode 2019-2022. Waar zijn 
deze bedragen dan op gebaseerd?

In een tool van het externe bureau dat ons 
ondersteunt bij het analyseren van 
uitkeringen uit het gemeentefonds is 
eenmalig nog een splitsing gemaakt naar de 
specifieke uitkeringen sociaal domein. 
Zodoende zijn deze bedragen apart 
opgenomen.  

A.J. Vlam

Actuele ontwikkelingen 
Pagina 4 (GBW)

Er wordt extra geld vrijgemaakt voor inburgering. 
Hoeveel nieuwe Woudenbergers maken gebruik 
van de inburgering? Is dit een stijging / daling of 
gelijkblijvend aantal?

Momenteel volgen 27 inwoners een 
inburgeringstraject.  Het aantal 
vergunninghouders dat in Woudenberg komt 
wonen is redelijk stabiel met circa 19 personen 
per jaar.

M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 4 (PvdA/GL)

U noemt een aantal autonome bijstellingen en 
geeft die weer in de tabel p die pagina. Een 
vergelijking met de vorige begroting is lastig te 
maken omdat de opstelling nu anders is. De 
salariskosten stijgen meer dan in de vorige 
begroting was verwacht. Wat zijn hier de 
oorzaken van? In hoeverre is vanwege dit 
verschil de huidige verwachting reëel: gelijk 
blijven van de salariskosten?

In onze begroting wordt voor het eerste jaar 
uitgegaan van lopende prijzen en de andere 
drie jaren van constante prijzen. In de 
begroting 2018-2021 is voor het jaar 2019 
geen loonsverhoging meegenomen omdat dit 
alleen voor het eerste jaar (2018) doen. In 
2019-2022 is vervolgens een verwachte 
loonsverhoging voor 2019 meegenomen.

De loonsverhoging die wij hebben 
meegenomen is gebaseerd op percentages 
waar het gemeentefonds ook mee werkt.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 4 (PvdA/GL)

U noemt een aantal actuele ontwikkelingen met 
bijbehorende (extra) budgetten. Wanneer stelt u 
deze aanpassingen onderbouwd voor aan de 
raad?

De genoemde actuele ontwikkelingen met de 
voorgestelde extra budgetten worden in de 
vijf programma’s nader inhoudelijk toegelicht.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
Pagina 1 t/m 20

Er staan bij een aantal posten geen bedragen 
vermeld; wat is hier de betekenis van?

Een aantal posten betreffen eenmalige 
uitgaven waardoor niet voor alle jaren een 
bedrag is ingevuld.

A.J. Vlam
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Pagina 4 & 5 (PvdA/GL)
Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20
(PvdA/GL)

Welke onderbouwing heeft u voor het voorstel 
om afwijkend van wat de raad in juli 2017 heeft 
aangegeven, namelijk een jaarlijkse stijging van 
1%, de OZB jaarlijks met 1,5% te laten stijgen? 
Wat is het verschil in opbrengst van een OZB 1% 
en OZB 1,5%

In lijn met het Coalitieakkoord  zijn de OZB 
tarieven gecorrigeerd met het 
inflatiepercentage. 

Het verschil tussen 1% en 1,5 % is:
2019 : € 11.500
2020 : € 23.000
2021 : € 34.500
2022 : € 46.000

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 5 (PvdA/GL)

U geeft aan dat de opbrengst uit de OZB minder 
zal zijn dan geprognosticeerd in de vorige 
meerjarenbegroting en dat de oorzaak ligt in een 
‘correctie vanwege stijging woningen’. In 
hoeverre bedoelt u met het laatste dat er minder 
woningen dan eerder voorzien worden gebouwd?

Dit is nader toegelicht op bladzijde 72 van de 
begroting bij de algemene dekkingsmiddelen.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 6 (PvdA/GL)

Het aantal inwoners wat vermeld staat is hoger 
dan wat in de vorige begroting werd verwacht. 
Het aantal woningen is in 2018 lager en voor de 
jaren daarna hoger dan is aangegeven in de 
vorige begroting. Welke analyse ligt hieronder?

Er is in beeld gebracht wat de effecten zijn op 
de inkomsten en uitgaven van de begroting bij 
stijging van woningen en inwoners. In deze 
prognose rekenen wij met een stijging van het 
aantal inwoners van 13.021 naar 13.820 en 
het aantal woningen van circa 5.078 naar circa 
5.478. Een huishouden bestaat gemiddeld uit 
minimaal 2 personen in Woudenberg. Bij 
realisering van 100 woningen zal het 
inwoneraantal met 200 stijgen. 

Nadrukkelijk hebben wij vermeld dat we 
werken met een prognose en er geen sprake is 
van harde realisatiecijfers. De berekening en 
prognose is alleen bedoeld om het effect op de 
inkomsten en uitgaven in de begroting te laten 
zien.

A.J. Vlam/M.H. Treep

Hoofdlijnen Wat wordt in de tabel bedoeld met ‘overlengte Oeverlengte vormt een onderdeel van de A.J. Vlam
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Onderaan pagina 6 
(PvdA/GL)

bodemfactor gemeente dichtheidsfactor’? uitkering op basis van het aantal hectometers 
aan oeverlengte binnen de gemeente.
De bodemfactor heeft te maken met het type 
bodem van de gemeente. (Gemeente met 
een wegzakkende bodem krijgen bijvoorbeeld 
meer uitgekeerd)
De dichtheidsfactor is het aantal inwoners per 
oppervlakte land en binnenwater. 
En juist deze dichtheid neemt toe bij stijging 
van het aantal inwoners.

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 6 & 7 (PvdA/GL)

In hoeverre kunnen wij er van uitgaan dat de 
tabellen een standaardopbouw hebben waarbij 
geen sprake is van een keuze die een individuele 
gemeente kan maken?

De tabellen hebben geen standaard opbouw 
en zijn alleen voor de Woudenbergse 
begroting.
Uiteraard zijn de berekeningen bij 100 
inwoners en 100 woningen wel gebaseerd op 
standaard bedragen uit de algemene 
uitkering die voor gemeenten gelden.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen begroting
Pagina 7 en 8 (SGP)

In de begroting zijn de uitgaven opgenomen 
vanwege de stijging van het aantal woningen en 
inwoners. Er worden verschillende punten 
genoemd waar stijging van het aantal woningen 
en inwoners leidt tot hogere uitgaven.
Waarom is dit niet nader uitgewerkt?

De uitgaven kant wordt op een later tijdstip 
uitgewerkt. De inkomsten op basis van de 
stijging van de woningen worden pas 
concreet als bekend is hoeveel nieuwe 
woningen in een bepaald jaar zijn 
gerealiseerd. Daarnaast komen de inkomsten 
van bijvoorbeeld nieuwe woningen van 2019 
pas in 2020 (dus achteraf) voor het eerst 
binnen bij de gemeente.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen begroting
Pagina 7 en 8 (SGP)

Waar gaat het bedrag € 111.000 in 2019 aan 
uitgegeven worden? Hoe wordt dat bepaald?

De grootte van de inkomsten 2019 is 
concreet te berekenen zodra het aantal 
gerealiseerde nieuwbouwwoningen 2018  
bekend is. Dit weten we in de loop van 2019. 
Dan is ook het moment om met het bestuur 
te bepalen waar we de extra inkomsten aan 
gaan uitgeven. Dat kan bijvoorbeeld in de 
Kadernota 2020-2023 meegenomen worden.

A.J. Vlam
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Pagina 8, 9 & 10 
(PvdA/GL)

U noemt negatieve bedragen voor de voor het 
BTW-compensatiefonds (BCF). In hoeverre en in 
welke mate kunt u deze bedragen beïnvloeden? 
In hoeverre zijn genoemde bedragen nu reëel? 
Dit laatste ook omdat u het op pag. 10 een 
stelpost noemt.

Alleen door minder investeringen te doen kan 
dit bedrag beïnvloed worden. Dit is alleen niet 
op gemeenteniveau. Als wij minder 
investeren maar gezamenlijk investeren de 
gemeenten meer dan heeft dit toch een 
negatieve invloed op onze algemene 
uitkering.

Uiteraard profiteren wij en de andere 
gemeenten ook van het compensatiefonds 
door meer gebruik te maken van 
compensatie dan destijds bij de invoering is 
afgesproken.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 8 & 9 (PvdA/GL)

U noemt enkele doelen die de maartcirculaire 
2018 voor de gemeenten stelt. Op welke is in de 
begroting zichtbaar hoe u deze doelen voor 
Woudenberg heeft vertaald?

In de toelichting op bladzijde 8/9 zijn enkele 
doelen benoemd vanuit het IBP. De doelen die 
Woudenberg heeft vertaald zijn terug te 
vinden in de 5 programma’s van de begroting.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20 
(PvdA/GL)

Wat betekent het voor Woudenberg wat de 
meicirculaire 2018 aangeeft over het niet meer 
opnemen van het sociaal domein in de algemene 
uitkering?

Vanaf 2019 zijn de huidige aparte uitkeringen 
van het sociaal domein opgenomen in de 
algemene uitkering. Dit heeft tot gevolg dat 
het voor Woudenberg vanaf 2019 niet langer 
te achterhalen is welk gedeelte van de totale 
uitkering uit het gemeentefonds bedoeld is 
voor het sociaal domein.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen begroting 
Pagina 10 (CDA)

U rekent met een stelpost ‘correctie BTW’. Heeft 
u inzage hoe andere gemeenten hiermee 
omgaan?

De stelpost “correctie BTW” is berekend op 
de manier zoals onze toezichthouder de 
provincie Utrecht voor ogen heeft. 
Wij hebben geen inzage hoe andere 
gemeenten hiermee omgaan.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 10 & 11 (PvdA/GL)

U beschrijft een aantal ontwikkelingen op het 
gebied van het sociaal domein. In hoeverre en in 
welke mate is voor Woudenberg het ‘Fonds 
tekortgemeenten’ relevant (zie ook pag. 13)?

Het fonds ‘knelpunten in het sociaal domein’ 
is voor Woudenberg relevant daar wij een 
aanvraag in dit kader hebben ingediend. De 
ingediende aanvragen worden momenteel 
beoordeeld en na toekenning worden de 

M.H. Treep

pagina: 7
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middelen pro rata over de ingediende 
verzoeken verdeeld. De verwachting is dat 
pas in november 2018 duidelijkheid komt 
over de toekenningen.

Hoofdlijnen begroting 
Pagina 11 (CDA)

U geeft aan geld te gaan vrijmaken om 
eenzaamheid tegen te gaan. Wat zijn uw acties?

In samenwerking met de ALV van Coöperatie 
de Kleine Schans en de Coalitie Erbij worden 
we acties in het kader van het beperken van 
eenzaamheid voorbereiden. Zo wordt op 
korte termijn gestart met een meldpunt 
Eenzaamheid en is er speciale aandacht voor 
eenzaamheid bij jongeren. 

M.H. Treep

Samenleven 
Pagina 11 (VVD)

U geeft aan dat u beroep heeft gedaan op het 
fonds “ knelpunten in het sociaal domein”. Ik kan 
dit bedrag niet in de prognose voor het sociaal 
domein terug zien. Staat deze “mogelijke” plus 
er wel of niet in. Zo ja, waar? En wat is de 
hoogte van dit bedrag?

13 september jl. is de Woudenbergse 
aanvraag op het fonds ‘knelpunten in het 
sociaal domein’ ingediend. De deadline 
hiervan was 15 september jl. De ingediende 
aanvragen worden momenteel beoordeeld en 
na toekenning worden de middelen pro rata 
over de ingediende verzoeken verdeeld. 
Omdat de beoordeling van ons ingediende 
verzoek aldus nog plaatsvindt, is in de 
begroting geen bedrag opgenomen. De 
verwachting is dat pas in november 2018 
duidelijkheid komt over de toekenningen.

M.H. Treep

Samenleven 
Pagina 11 (VVD)

Volgens de tabel dragen wij bij aan het IBP met 
20.000 euro, wat uiteraard als negatief is 
geboekt. Het doel is dan om uit dat fonds een 
bedrag terug te ontvangen voor het sociaal 
domein. Is dat correct en wat is de verwachte 
vergoeding?

Het betreffen kosten die we maken als 
uitwerking van de opgaven in het IBP. Denk 
hierbij aan het inrichten van een meldpunt 
niet acuut voor personen met verward 
gedrag, tegengaan van eenzaamheid, werken 
aan een dementievriendelijke gemeente.

M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 12 (PvdA/GL)

In de tabel blijven enkele uitgaven over de jaren 
2018 t/m 2022 gelijk. In hoeverre is dit een reële 
weergave van de verwachtingen? Dit ook omdat 
u op pag. 12 spreekt over ‘aannames van de 
VNG’.

Voor een reële inschatting van de stijgende 
zorgkosten hebben we de post extra groei 
van de zorgkosten opgenomen. Deze is onder 
andere gebaseerd op de aannames van de 
VNG en de voorzichtige trends die zich 

M.H. Treep
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aftekenen in het zorggebruik van de 
afgelopen jaren.

Hoofdlijnen begroting 
Pagina 12 (CDA)

Wij lezen hier: “Het bedrag voor de hogere 
subsidie aan Coöperatie De Kleine Schans is 
gebaseerd op de conceptbegroting 2019 welke 
de gemeente van de Coöperatie heeft 
ontvangen. Hoewel de definitieve begroting pas 
bij de subsidieaanvraag beoordeeld wordt, is 
zekerheidshalve het nieuwe conceptbedrag 
opgenomen in de gemeentebegroting.”

Vraag: wie beslist over toekenning van deze 
subsidie? Voor wie is de rekening als deze 
subsidie (deels) niet wordt toegekend? Anders 
gezegd: je kunt erop begroten maar hoe groot is 
het financiële risico hier? En voor wie? En was bij 
de start van de Coöperatie deze verschuiving 
van lasten niet te voorzien?

Daarnaast ontvangen wij graag inzicht in het 
percentage aan kosten wat direct aan de zorg 
ten goede komt en wat we als overhead moeten 
beschouwen.

Het college beslist over de subsidieaanvraag 
van de coöperatie. Als de subsidie 
(gedeeltelijk) niet wordt toegekend, is de 
rekening voor de coöperatie zelf. 

De verschuiving van de lasten hebben 
betrekking op de kosten van de 
welzijnswerker van SWO die in dienst is 
gekomen bij de coöperatie en de 
gedragswetenschapper die door de 
coöperatie wordt ingehuurd. Dit zijn 
ontwikkelingen welke na de start van CDKS 
hebben plaatsgevonden en op dat moment 
niet voorzienbaar waren.

De coöperatie is vanaf 1 januari gestart. In 
het project voorafgaand aan de start is 
nagedacht over welke bedrijfskosten nodig 
worden geacht om daadwerkelijk van 
betekenis te kunnen zijn binnen de benodigde 
transformatieopgave. Er is afgesproken om 
na twee jaar de coöperatie te evalueren. 
Daarin wordt ook een analyse van de 
bedrijfsvoeringskosten (overhead) 
meegenomen

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting 
Pagina 13 (CDA)

Wij missen de mogelijke maatregelen in scenario 
2. U geeft nu en ook in het verleden meerdere 
keren aan dat cijfers nog steeds niet goed te 
achterhalen zijn. We zijn dit traject in 2015 
ingegaan. Dan moet het toch duidelijk hoeveel 

Tot op heden heeft uw raad zich uitgesproken 
voor behoud van de kwaliteit van zorg, 
toegang tot zorg en het voorzieningenniveau. 
Het college heeft in deze begroting in lijn met 
uw richtinggevende uitspraken en de 

M.H. Treep
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jongeren bijvoorbeeld opgevangen zitten en 
hoeveel kinderen er een voogd hebben? Waarom 
blijft het zo lastig om met cijfers te komen?

afspraken in het Coalitieprogramma, het 
scenario uitgewerkt waarin geen maatregelen 
worden genomen die gevolgen hebben voor 
kwaliteit, toegang en voorzieningenniveau

We hebben steeds eerder en steeds 
vollediger cijfers tot onze beschikking.

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20 
(PvdA/GL)

Op welk moment kan de hoogte van de subsidie 
aan Coöperatie De Kleine Schans worden 
vastgesteld zodat de begroting het werkelijk 
bedrag kan weergeven? Bij een vorige begroting 
zijn abusievelijk een aantal lasten niet 
meegenomen; in hoeverre is de huidige 
begroting een weergave van de juiste 
werkelijkheid in dezen? Wanneer krijgt de raad 
inzicht in de opbouw van de subsidieaanvraag 
inclusief onderbouwd de verschillen met de 
vorige begroting?

CDKS moet voor 1 oktober 2018 haar 
subsidieaanvraag inclusief begroting bij de 
gemeente indienen. Na de beoordeling wordt 
de subsidiebeschikking opgesteld en is het 
definitieve bedrag aan subsidie voor 2019 
aan CDKS bekend. De huidige 
conceptbegroting van CDKS is gebaseerd op 
de werkelijke lasten 2018 in combinatie met 
prognoses voor 2019. Dit geeft een beter 
beeld dan de eerste raming voor 2018 daar 
de werkelijke kosten nu beter in beeld zijn. 

Na ontvangst en beoordeling van de 
subsidieaanvraag en de definitieve begroting 
van de coöperatie, wordt na de (eventuele) 
toekenning de subsidiebeschikking aan de 
coöperatie op de lijst van ingekomen stukken 
geplaatst. Gelijktijdig met de complete lijst 
met te verlenen subsidies aan organisaties in 
2019. U kunt dan kennisnemen van de 
meerjarenbegroting van de coöperatie. 

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 12 en 13 (SGP)

In de tabel op pagina 12 wordt het effect van de 
hogere subsidieaanvraag van de coöperatie voor 
2019weergegeven. In de tekst wordt dit 
(blijkbaar) ingewikkelde verschil toegelicht.
Waarom loopt het bedrag na 2019 verder op?
Graag ontvangen wij de conceptbegroting van 

De oplopende bedragen voor de hogere 
subsidie zijn het gevolg van het feit dat in de 
conceptmeerjarenbegroting van de 
coöperatie rekening is gehouden met 
toekomstige loonsverhogingen.

M.H. Treep

pagina: 10
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de coöperatie, zodat wij daar kennis van kunnen 
nemen.

Hoofdlijnen begroting
Pagina 12 en 13 (SGP)

Graag ontvangen wij de conceptbegroting van 
de coöperatie, zodat wij daar kennis van kunnen 
nemen.

Na ontvangst en beoordeling van de 
subsidieaanvraag en de definitieve begroting 
van de coöperatie, wordt na de (eventuele) 
toekenning de subsidiebeschikking aan de 
coöperatie op de lijst van ingekomen stukken 
geplaatst. Gelijktijdig met de complete lijst 
met te verlenen subsidies aan organisaties in 
2019. U kunt dan kennisnemen van de 
meerjarenbegroting van de coöperatie.

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 12 en 13 (SGP)

Voor een bedrag van € 50.000 in 2019 en 
oplopend tot € 400.000 wordt gerekend met een 
besparingseffect van maatregelen die de 
kwaliteit van de zorg niet aantasten. Samen met 
de ingeboekte € 38.000 uit de begroting van 
2018 komt het totaal voor 2019 daarmee op 
€ 88.000. Aan welke maatregelen moeten we 
denken?

De in de begroting van 2018 ingeboekte € 
38.000 wordt conform het bovenste tabel op 
pagina 12 teruggedraaid. Het voor 2019 
ingeboekte besparingseffect van maatregelen 
is € 50.000. In de tabel op pagina 14 treft u 
een onderbouwing van dit ingeboekte 
besparingseffect aan. 

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 13 (SGP)

In de tekst onder het kopje ‘maatregelen binnen 
het sociaal domein’ staat dat maatregelen ter 
beperking van de bijkomende bedrijfsvoering 
kosten niet aan de orde zijn. 
Waarom wordt dit voor nu uitgesloten? Dit is 
toch het eerste waar je naar kijkt.

De coöperatie is vanaf 1 januari gestart. In 
het project voorafgaand aan de start is 
nagedacht over welke bedrijfskosten nodig 
worden geacht om daadwerkelijk van 
betekenis te kunnen zijn binnen de benodigde 
transformatieopgave. Er is afgesproken om 
na twee jaar de coöperatie te evalueren. 
Daarin wordt ook een analyse van de 
bedrijfsvoeringskosten meegenomen. 

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 13 (SGP)

Tot welk jaar wordt dit uitgesloten? Er is afgesproken om na twee jaar de 
coöperatie te evalueren.

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 13 (SGP)

Wel wordt aangegeven dat het kritisch wordt 
bekeken. Is het plan om dat te doen door 
vergelijking met andere gemeenten?

We monitoren deze kosten middels de 
voortgangsrapportage van de coöperatie per 
kwartaal . Deze voortgangsrapportage wordt 
tevens ter kennisgeving aangeboden aan de 

M.H. Treep
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raad.

Een vergelijking met andere gemeenten is 
relevant bij de genoemde evaluatie na twee 
jaar. 

Hoofdlijnen begroting
Pagina 13 (SGP)

In de tekst onder het kopje 
‘preventie/transformatie SBI’ wordt gerefereerd 
aan het versterken van de basisinfrastructuur 
om zwaardere zorg te voorkomen. Dat is een 
ontwikkeling waar we vanaf 2015 al mee bezig 
zijn. Zijn daar al resultaten van te verwachten?

Diverse (landelijke) kosten-baten analyses 
laten zien dat investeren in preventie loont. 
Het nadeel van preventie is dat er een 
tijdspanne zit tussen de implementatie van 
een interventie en het verschijnen van 
effecten. 

M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 13 (PvdA)

U geeft aan dat u een deel van het accres benut 
ter dekking van de gestegen kosten in het 
sociaal domein. Welke onderliggende reden 
heeft u om het accres niet geheel hier aan te 
besteden? Is het bedrag wat u aan specifieke 
maatregelen wilt besteden het saldo van het 
bruto-tekort minus deel van het accres, of is dit 
het deel van het accres wat u wilt gebruiken het 
saldo van het brut0-tekort minus specifieke 
maatregelen? Welke motivering c.q. 
onderbouwing heeft u hierbij?

Het accres is niet alleen voor de stijgende 
kosten in het sociaal domein bedoeld. Het 
accres is namelijk ook bedoeld voor de 10 
opgaves uit het IBP en tevens voor andere 
autonome ontwikkelingen zoals de stijging 
van de salariskosten van het personeel. 
Zodoende is niet het gehele accres ter 
dekking van de kosten sociaal domein 
opgenomen.

A.J. Vlam/M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 14 (PvdA)

Op welke wijze volgt u de kosten van de toegang 
en bijbehorende bedrijfskosten kritisch zoals 
verwoord op pag. 14? Op welke wijze deel u een 
en ander met de raad?

We monitoren deze kosten door middel van 
de voortgangsrapportage van de coöperatie 
per kwartaal. Deze voortgangsrapportage 
wordt tevens ter kennisgeving aangeboden 
aan de raad.

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 15 (SGP)

De begroting bevat hier een interessant lijstje 
met middelen om de hogere kosten in het 
sociaal domein te dekken. Waarom ontbreekt in 
dit lijstje: het creëren van meer structurele 
ruimte in de lopende gemeentebegroting?

Bij het opstellen van de begroting houden wij 
alle budgetten tegen het licht en worden deze 
aan de hand van werkelijke cijfers en actuele 
ontwikkelingen bijgesteld. Dit heeft geleid tot 
bijstellingen. Bij het opstellen van de begroting 
zijn wij voorts uitgegaan van het door de raad 
vastgestelde principe dat de inkomsten en 

A.J. Vlam/M.H. Treep
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uitgaven binnen het sociaal domein in balans 
zijn. 

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 15 (PvdA/GL)

Welke analyses liggen onder aannames die u 
noemt?

Aan deze aannames liggen diverse analyses 
ten grondslag. Zo is voor de autonome groei 
gebruik gemaakt van informatie van de VNG 
en voor de resultaten van de inkoop van 
financiële stukken welke we vanuit de 
gemeente Amersfoort hebben ontvangen.

M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 15 (PvdA/GL)

Welke rekensommen liggen onder wat u noemt 
onder het kopje ‘2 scenario’s…”?

De financiële overzichten van de pagina’s 17 
en 18 liggen ten grondslag aan de twee 
scenario’s.

A.J. Vlam/M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 16 (SGP)

Het voorstel is om in 2019 - 2021 nog geen 
maatregelen te nemen die gevolgen hebben 
voor de kwaliteit van de zorg. Waarom deze 
gehele periode?

Tot op heden heeft uw raad zich uitgesproken 
voor behoud van de kwaliteit van zorg, 
toegang tot zorg en het voorzieningenniveau. 
Het college heeft in deze begroting in lijn met 
uw richtinggevende uitspraken en de 
afspraken in het Coalitieprogramma, het 
scenario uitgewerkt waarin geen maatregelen 
worden genomen die gevolgen hebben voor 
kwaliteit, toegang en voorzieningenniveau.

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 16 (SGP)

Het voorstel is om de tekorten in het Sociaal 
Domein voor de jaren 2019 – 2021 te dekken uit 
de reserve dorpsvoorzieningen. 
Door welke beoogde, geplande of mogelijke 
investeringen gaat nu een streep?

Door de financiële regelgeving is het niet meer 
toegestaan om bepaalde investeringen te 
bekostigen uit een reserve zoals de reserve 
dorpsvoorzieningen. De kapitaalslasten van 
investeringen die op den duur ook weer 
vervangen moeten worden, dienen direct 
verwerkt te worden in de begroting. U ziet dit 
in deze begroting bijvoorbeeld terug in de 
verwerking van de lasten van investeringen in 
verkeersmaatregelen (programma 2) als 
jaarlijkse kostenpost.

A.J. Vlam
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Hoofdlijnen begroting
Pagina 16 (SGP)

Heeft dit besluit impact op bijvoorbeeld de bouw 
van een extra hal bij De Camp?

Investeringen dienen structureel verwerkt te 
worden in de begroting.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 16 (PvdA/GL)

In hoeverre hebt u alternatieven onderzocht voor 
de onttrekking van de reserve 
dorpsvoorzieningen. In hoeverre zitten er risico’s 
aan deze onttrekking, zowel op korte als op 
middellange termijn? In hoeverre en in welke 
mate kan de komende jaren een deel van het 
tekort in het sociaal domein bestreden worden 
uit de ze reserve?

Over de periode 2019 t/m 2012 is er een 
nadelig saldo sociaal domein van € 1,1 
miljoen welke gedekt dient te worden uit 
incidentele middelen. Hiervoor komen in 
aanmerking de algemene reserve en de 
reserve dorpsvoorzieningen. Wij stellen voor 
het nadelig saldo te dekken uit de reserve 
dorpsvoorzieningen. 

De vernieuwde BBV regelgeving schrijft voor 
dat gemeenten verplicht zijn vanaf 2017 de 
afschrijvingslasten van investeringen in 
bijvoorbeeld gebouwen, infrastructuur en
overige investeringen op te nemen als 
structurele last in de begroting. Dit betekent 
dat de reserve dorpsvoorzieningen, in 
tegenstelling tot eerdere jaren, niet meer 
ingezet wordt voor investeringen die 
afgeschreven moeten worden.  In deze 
reserve zit op dit moment een bedrag van € 
1,2 miljoen welke vrij besteedbaar is. 

A.J. Vlam

Hoofdlijnen begroting
Pagina 18 (SGP)

Waarom bevat de begroting ten behoeve van 
scenario 2 geen inventarisatie van mogelijke 
maatregelen met gevolgen voor de kwaliteit van 
de zorg?

Tot op heden heeft uw raad zich uitgesproken 
voor behoud van de kwaliteit van zorg, 
toegang tot zorg en het voorzieningenniveau. 
Het college heeft in deze begroting in lijn met 
uw richtinggevende uitspraken en de 
afspraken in het Coalitieprogramma, het 
scenario uitgewerkt waarin geen maatregelen 
worden genomen die gevolgen hebben voor 
kwaliteit, toegang en voorzieningenniveau.

M.H. Treep

Hoofdlijnen begroting
Pagina 18 (SGP)

Welke maatregelen met gevolgen voor de 
kwaliteit van de zorg zijn denkbaar? Wat is de 

Tot op heden heeft uw raad zich uitgesproken 
voor behoud van de kwaliteit van zorg, 

M.H. Treep
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verwachte financiële besparingen van deze 
maatregelen? Hoe snel kunnen deze 
maatregelen ingevoerd worden?

toegang tot zorg en het voorzieningenniveau. 
Het college heeft in deze begroting in lijn met 
uw richtinggevende uitspraken en de 
afspraken in het Coalitieprogramma, het 
scenario uitgewerkt waarin geen maatregelen 
worden genomen die gevolgen hebben voor 
kwaliteit, toegang en voorzieningenniveau.

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 18 (PvdA/GL)

U noemt scenario 2 maar schetst geen mogelijke 
uitwerking van dit scenario waar het 
maatregelen betreft die gevolgen hebben voor 
de kwaliteit van de zorg. In hoeverre betekent dit 
dat u dit scenario niet voorstelt aan de raad en 
met welke argumenten?

Tot op heden heeft uw raad zich uitgesproken 
voor behoud van de kwaliteit van zorg, 
toegang tot zorg en het voorzieningenniveau. 
Het college heeft in deze begroting in lijn met 
uw richtinggevende uitspraken en de 
afspraken in het Coalitieprogramma, het 
scenario uitgewerkt waarin geen maatregelen 
worden genomen die gevolgen hebben voor 
kwaliteit, toegang en voorzieningenniveau.

M.H. Treep

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 19 (PvdA/GL)

Is het voor het schema niet reëel om geschatte 
percentages op te nemen voor die posten waar 
nu 0% staat om te voorkomen dat de 
zomernota’s veel aangepast moeten worden?

De budgetten 2019 zijn gebaseerd op 
werkelijk verwachte  kosten in 2019. Hier 
zitten dan ook loon- en prijsstijgingen bij in. 
Net als de algemene uitkering gaan we bij de 
kosten vanaf 2020 uit van constante prijzen.

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 19 (PvdA/GL)

Wat zijn de gevolgen als de toeristenbelasting 
verhoogd wordt met 2,5% in plaats van met 2% 
zoals nu in de tabel staat?

Wij gaan nu uit van een opbrengst van 
€ 240.000.  Bij 0,5 % verhoging is de extra 
opbrengst in 2019 € 1.120 oplopend naar   € 
4.500 in 2022. 

A.J. Vlam

Hoofdlijnen 
pagina 1 t/m 20

Pagina 19 (PvdA/GL)

Op welk moment in de komende periode is 
duidelijk wat de financiële effecten voor 
Woudenberg zijn van de wijziging van de btw-
wetgeving voor sportaccommodaties zoals 
weergegeven. Op welke wijze verwerkt u deze 
effecten?

Wij verwachten dat dit in grote lijnen uiterlijk 
het eerste kwartaal van volgend jaar duidelijk 
is. Dit wordt voor 2019 in de zomernota 
verwerkt en voor de daarop volgende jaren in 
de kadernota.

D.P. de Kruif

Hoofdlijnen begroting
Pagina 20 (SGP)

Onder het kopje onderwijshuisvesting staan een 
drietal voorstellen van de PO-raad, de VO-raad 

Is geen technische vraag. M.H. Treep
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en de VNG. De gemeente Woudenberg wacht af 
of het ministerie van Onderwijs de voorstellen 
gaat overnemen. Wat vindt de gemeente 
Woudenberg zelf van de voorstellen?

Alle programma’s
Vanaf pagina 24 
(PvdA/GL)

In de programma’s gebruikt u woorden als 
‘meer’, ‘minder’, ‘betere’ en dergelijke. Bij de 
streefwaarden gebruikt u een aantal keren het 
‘kleiner dan’-teken (≤) of ‘groter dan”-teken (≥). 
In hoeverre is het mogelijk dergelijke termen 
meer smart te formuleren zodat de doelen 
duidelijker worden?

De definitie van de KPI en de streefwaarde 
geven het doel aan. Meer en minder, of de 
tekens, geven aan of het gewenst effect 
groter of kleiner dient te worden. 
In de kpi staat een streefwaarde, dit is de te 
behalen streefwaarde. 
Met meer of minder of de tekens geven we de 
gewenste beweging aan.

T. Cnossen

Alle programma’s 
(PvdA/GL)

Wij lijken in de programma’s niet iets te kunnen 
lezen over de armoedegelden voor jongeren 
(voorheen Klijnsma-gelden). Waar kunnen wij 
hier wel iets over vinden in deze begroting? 
Mocht er toch niet iets over dit onderwerp in de 
begroting staan, zoals wij vermoeden: wat is de 
achterliggende reden hiervoor?

De zogeheten ‘Klijnsmagelden’  zijn in de 
financiële begroting opgenomen als 
armoederegeling kinderen. In de 
beleidsbegroting komt dit niet expliciet terug 
omdat het reeds ingevoerd beleid betreft.

M.H. Treep

Samenleven
1.1 Pagina 25 (CU)

Op welke wijze denkt het college verbindingen te 
maken tussen maatschappelijke organisaties, 
verenigingen en inwoners?

Dit gebeurt op veel verschillende manieren. 
O.a. binnen de ALV van de coöperatie en de 
themagroepen die daaruit ontstaan en door 
de netwerkregisseur. Verder binnen reguliere 
overleggen tussen gemeente 
maatschappelijke organisaties, verenigingen 
en inwoners, tijdens subsidiegesprekken en 
netwerkbijeenkomsten en bij het opstellen en 
uitvoeren van beleid.

D.P. de Kruif/ M.H. 
Treep

Samenleven
Pagina 25 (CU)

Aan welke maatschappelijke organisaties en 
verenigingen wordt gedacht?

In principe juichen wij verbindingen tussen 
alle organisaties en verenigingen toe die iets 
positiefs toevoegen binnen de sociale 
basisinfrastructuur. Maar wij denken in ieder 
geval aan onderwijs, peuterspeelzalen, GGD, 
culturele en sportieve verenigingen, scholen 

D.P. de Kruif/ M.H. 
Treep
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en vrijwilligersinitiatieven zoals 
schuldhulpmaatjes, vluchtelingenwerk, 
coalitie erbij en het studiecentrum.

Programma Samenleving
Pagina 26 (CDA)

U geeft aan dat specialistische zorg dient af te 
nemen. Dit vanwege het beperken van de kosten 
die hiermee gemoeid zijn. Er is blijkbaar 
behoefte aan deze vorm van zorg, waarom is het 
dan een doel om dit te verminderen? Gaat dit 
niet ten koste van de kwaliteit van de zorg?

We streven naar een afname van de inzet van 
specialistische zorg door middel van de 
transformatiebeweging en deze heeft altijd 
een tweeledig doel: enerzijds het verbeteren 
van (ervaren) kwaliteit van zorg en anderzijds 
het verbeteren van de (financiële) 
doelmatigheid. 

M.H. Treep

Samenleving 
pagina 24 t/m 30

Pagina 26 (PvdA/GL)

Bij 1.2.3. is de effectiviteit van het sociaal team 
alleen gedefinieerd naar het percentage 
jeugdigen waar in de vorige begroting ook het 
percentage cliënten genoemd werd. Wat is de 
achterliggende reden van deze verandering?

Indicator percentage cliënten (Wmo) waarbij 
begeleiding door het Sociaal team beëindigd 
wordt volgens plan is verwijderd. We 
beschikken niet over gegevens om deze te 
meten. De KPI’s en streefwaarden worden 
met de kadernota 2020 aangepast.

M.H. Treep

Samenleving 
pagina 24 t/m 30

Pagina 26 (PvdA/GL)

U noemt dat voor de aanbesteding van zware 
specialistische verblijfvormen een financiële en 
inhoudelijke opgave zult vaststellen. In hoeverre 
spelen hier kwalitatieve normen een rol, en op 
welke wijze wordt de raad hierover 
geraadpleegd?

Binnen de transformatie van de 
specialistische zorg die we willen 
bewerkstellingen staan twee hoofddoelen 
centraal: verbeteren van (ervaren) kwaliteit 
van zorg en verbeteren van de (financiële) 
doelmatigheid. Op deze manier gaat dit niet 
ten kosten van de kwaliteit van zorg.

M.H. Treep

Programma Samenleving
Pagina 27 tabel (CDA)

1.3.2: waarom is het cijfer bij de jeugd stabiel 
ingeschaald op 7,5, terwijl in 2016 bij de 
nulmeting op 7,3 is vastgesteld? Is dit een foutje 
of een verklaarbaar bewust ingevuld cijfer? Is 
daar een reden voor?

Er waren twee redenen om de streefwaarden 
voor 2018 e.v. hoger te formuleren dan de 
nulmeting: 1. De referentiegroep scoorde 
gemiddeld een hoger cijfer en 2. De 
transformatiegedachte gaat uit dat we de 
ervaren kwaliteit van zorg verbeteren.

M.H. Treep

Samenleving 
pagina 24 t/m 30

Pagina 27 (PvdA/GL)

U noemt niet meer het project ‘Grenzeloos’; wat 
is hiervan de reden?

Project ‘Grenzeloos’ is in de financiële 
begroting opgenomen. In de beleidsbegroting 
komt dit niet expliciet terug omdat het reeds 
ingevoerd beleid betreft.

M.H. Treep

Samenleving De streefwaarden bij 1.3.1 zijn vergeleken met Wij maken een reële inschatting. De KPI’s en M.H. Treep
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pagina 24 t/m 30

Pagina 27 (PvdA/GL)

de vorige begroting bijgesteld. In hoeverre is dit 
reëel?

streefwaarden worden met de kadernota 
2020 opnieuw onder de loep genomen.

Programma Samenleving
Pagina 28 en 30 (CDA)

Wij zien dat de bijdrage leerlingenvervoer de 
komende jaren daalt, wat haaks op de zorgvraag 
staat. Op pagina 30 lezen wij dat de gemeente 
met deze kosten aan de slag gaat en deze wil 
beteugelen. Dat ondersteunen wij, maar het 
effect van die maatregelen is niet gegarandeerd. 
Wij lezen namelijk: “Daarnaast wordt erop 
gestuurd dat leerlingen actief worden 
gestimuleerd om zelfstandig(er) naar school te 
reizen en van ouders wordt gevraagd om (meer)  
te participeren in het vervoer van hun kind naar 
school. Dit doen we door controle op acties 
hierop door de vervoerders (een van de 
kwaliteitseisen) en door in Woudenberg 
gesprekken te voeren met ouders. Hierdoor 
kunnen mogelijk de kosten van het vervoer 
gereduceerd worden. Voorts zal het overleg met 
de Woudenbergse scholen geïntensiveerd 
worden om te bezien op welke wijze bijgedragen 
kan worden aan verlaging van de kosten door 
een passend aanbod van onderwijs in 
Woudenberg.”

Dat zijn nou niet bepaald maatregelen die 100% 
slagingskans hebben. In hoeverre kan de 
gemeente minder risicovol begroten op deze 
post, zodat we niet achteraf met tekorten 
worden geconfronteerd? En zo nee: Kan de 
gemeente in vroeg stadium aangeven of de 
ambities worden gehaald?

Het leerlingenvervoer is een “openeinde 
regeling” waardoor het lastig sturen is op dit 
budget. Het leerlingenvervoer bevat veel 
onvoorziene componenten zoals het aantal 
leerlingen wat gebruik maakt van de regeling, 
de schoollocaties, en bijvoorbeeld de wijze van 
vervoer. Indien een leerling individueel vervoer 
nodig heeft omdat dit voor deze leerling 
noodzakelijk is, stijgen de kosten van het 
vervoer exceptioneel. De 4 genoemde 
maatregelen kunnen om die reden geen 100% 
slagingskans garanderen. Wel is het mogelijk 
om door de nieuwe manier van factureren 
tijdig en gedetailleerd aan te geven in 
hoeverre onze ambities gehaald worden.

M.H. Treep

Programma Samenleving Uit de beantwoording van de vragen over de 1. Gedetailleerde factuurcontrole. M.H. Treep
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Pagina 29 (SGP) Zomernota kregen we de indruk dat er een 
bewuste keuze was gemaakt voor meer 
kwaliteit. Nu wordt toch weer een besparing 
ingeboekt. 
Aan welke maatregelen wordt gedacht?

2. Efficiënter en effectiever organiseren 
doelgroepenvervoer. 

3. Verantwoord actief stimuleren van 
leerlingen om zelfstandig(er) naar 
school te reizen. Meer participatie van 
ouders in het vervoer van hun kind 
naar school. 

4. Bieden meer passend onderwijs op 
scholen in Woudenberg.

Programma Samenleving
Pagina 29 (SGP)

Klopt het dat we met de € 75.000 in 2022 
rekenen op circa 20% minder leerlingen en die 
daarmee dus met eigen vervoer moeten gaan 
reizen?

We verwachten dat de combinatie van 
bovengenoemde vier punten deze besparing 
teweeg zal brengen.

M.H. Treep

Samenleven
1.3 Pagina 29 (CU)

Er wordt gezocht naar regionale samenwerking. 
Waar wordt dan aan gedacht behalve de 
samenwerkingen die er zijn en genoemd worden 
op pagina 29

We werken o.a. regionaal samen in het 
Jongerenloket, met scholen, met de 
regiogemeenten op het gebied van re-
integratievoorzieningen zodat werkgevers 
overal met ongeveer dezelfde regelgeving te 
maken hebben.

M.H. Treep

Samenleven
Pagina 29 (VVD)

In de overgang van AZC naar een zelfstandige 
woning ontstaat vaak direct een huurachterstand 
doordat het leefgeld van het COA vooraf, en de 
bijstandsuitkering achteraf wordt betaald. Door 
een volledige eerste maand huur in het 
minimabeleid op te nemen lossen we dit op.
Over hoeveel gezinnen praten wij?

Het aantal huishoudens hangt af van de 
taakstelling. In 2018 betreft dit 4 huishoudens. 
Deze huishoudens hebben niet kunnen 
reserveren voor de eerste huur, omdat zij tot 
aan hun huisvesting in de gemeente slechts 
leefgeld hebben gekregen. Dit leefgeld is o.a. 
bedoeld voor kleding en persoonlijke 
verzorging.
Kinderen die op kamers gaan, en ook personen 
in het algemeen die gaan verhuizen, hebben 
deze reserveringsmogelijkheid wel.

M.H. Treep

Samenleven
Pagina 29 (VVD)

Is er onderzocht om de eerste maand te 
verdisconteren in de daarop volgende maanden?

Verdisconteren in de volgende maanden is 
geen reële optie, omdat vergunninghouders de 
eerste drie jaar al een lening voor 
inrichtingskosten aflossen. Daarbij wordt de 

M.H. Treep
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volledige wettelijke afloscapaciteit benut. Een 
langere aflossingsperiode is onwenselijk, 
omdat dan een langdurige periode ontstaat 
zonder reserveringscapaciteit.

NB. De extra middelen zijn slechts voor een 
klein deel nodig voor de extra maand huur. 
Daarnaast willen we meer begeleiding bieden 
om uiteindelijk tot een betere integratie 
komen. Hiermee lopen we in feite al enigszins 
vooruit op het regeerakkoord, waarin 
maatregelen opgenomen zijn die 
vergunninghouders meer ondersteuning 
bieden. De integratie van vergunninghouders 
kan nog beter. De complexe maatschappij 
waarin wij leven vraagt veel  tijd en inspanning 
om uiteindelijk zelfstandig te kunnen 
functioneren. In de praktijk werken zorgen die 
door administratieve problemen (bijvoorbeeld 
huur- en zorgtoeslag van de belastingdienst) 
ontstaan sterk belemmerend om werk te 
vinden. Door deze belemmeringen zoveel 
mogelijk weg te nemen, streven we er naar 
zoveel mogelijk vergunninghouders naar werk 
te begeleiden.

Samenleving 
pagina 24 t/m 30

Pagina 29 & 30 (PvdA)

U beschrijft de ontwikkelingen betreffende het 
leerlingenvervoer.  U zult in overleg treden met 
Woudenbergse scholen om te bezien op welke 
wijze bijgedragen kan worden aan verlaging van 
de kosten door een passend aanbod van 
onderwijs in Woudenberg. Welke gedachten 
heeft u daar bij, en wat is het tijdpad dat u 
daarbij wilt bewandelen?

Leerlingenvervoer maakt onderdeel uit van de 
ontwikkelagenda van het OOGO (op 
overeenstemming gericht overleg)  welke we 
regionaal samen met de 
samenwerkingsverbanden hebben opgesteld. 
Het streven hierbij is dat door in te zetten op 
thuisnabij onderwijs er minder 
leerlingenvervoer nodig is.

M.H. Treep
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Voorts is een passend aanbod op lokaal niveau 
onderwerp van gesprek in de overleggen 
tussen de gemeente en de scholen.
.

Leerlingenvervoer
Pagina 30 (GBW)

Wat is de achterliggende reden om extra 
aandacht aan factuurcontroles te gaan geven?

Met de nieuwe invulling van de factuurcontrole 
maken we een sprong voorwaarts. Door de 
inzet van een nieuwe tool “Tableau” kunnen de 
werkelijke kosten afgezet worden tegen 
begroting van de gemeente op maandelijkse 
basis. Dit betreft niet alleen het budget per 
kalenderjaar maar ook realisatie vorige jaren 
(vanaf start contract). Deze tool biedt de 
mogelijkheid om (op ritniveau / leerling 
niveau) de kosten in beeld te brengen en bij te 
sturen waar mogelijk.

M.H. Treep

Leefomgeving 
pagina 31 t/m 39

Pagina 32 (PvdA)

U geeft aan dat de kwaliteit is verbeterd 
namelijk van B?C naar B. Positief dat deze nu 
beter is geworden. Vervolgens handhaaft u de 
ambitie B/C; wat betekent dit concreet? Wat zijn 
de kosten van een ambitie die als beeldkwaliteit 
A/B heeft?

De raad heeft ingestemd met de ambitie B/C 
voor de beeldkwaliteit van de openbare ruime 
als geheel.  Dit is de minimaal te behalen 
beeldkwaliteit dat we nastreven. De gemeten 
beeldkwaliteit B van de openbare ruimte in 
de afgelopen meetperiode scoort  net iets 
beter dan de minimale ambitie B/C. Indien 
men het  ambitieniveau wil wijzigen naar 
beeldkwaliteit A/B, dient hiervoor nieuwe 
beleidsuitgangspunten vast te stellen en 
dienen de kosten hiervoor te worden 
doorberekend.

D.P. de Kruif

Programma 
Leefomgeving Pagina 33 
(CDA)

De gemeente kijkt naar innovatievere vormen 
van onkruidbestrijding en aanpak schades. In 
2019 wordt er eenmalig budget gereserveerd 
voor het groenbeleidsplan t.h.v. 25K. Is dat 
alleen voor het plan?

Het eenmalige budget is bedoeld om te 
komen tot een actueel groenbeleidsplan+, 
waar we het groenbeleidsplan en 
bomenbeleidsplan in samenvoegen.

D.P. de Kruif

Groenbeleidsplan
Pagina 33 (GBW)

Er wordt extra budget vrij gemaakt (€25.000) Zijn 
deze kosten bedoeld voor het samenvoegen van 

Het groenbeleidsplan en bomenbeleidsplan 
worden samengevoegd tot één (actueel) 

D.P. de Kruif
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twee plannen, (Groenbeleidsplan en bomenplan) 
of vind er een uitbreiding in de plannen plaats?

groenbeleidsplan+. 

Leefomgeving 
Pagina 33 (VVD)

Lokaal Groen aan de Buurt-netwerk
Is het Lokaal Groen Buurt-netwerk voldoende 
onder de aandacht gebracht?

Het project Groen aan de Buurt is breed 
gecommuniceerd in de (social) media. Er zijn 
algemene en persoonlijke uitnodigingen 
verstuurd t.b.v. de informatieavond én 
uitwerkavond. Naar aanleiding daarvan is er 
nogmaals aandacht gevraagd in de media. 
Ook de burgemeester heeft in éen van haar 
blogs er aandacht aangeschonken.

D.P. de Kruif

Leefomgeving 
Pagina 33 (VVD

Welke initiatieven heeft u genomen om dit onder 
de aandacht te brengen?

Zie boven. D.P. de Kruif

Leefomgeving 
pagina 31 t/m 39

Pagina 33 (PvdA/GL)

U kiest voor ‘innovatievere methodes’ ; wat 
houden deze concreet in?

We volgen de markt op het gebied van 
onkruidbeheersing op de voet. De 
(technische) ontwikkelingen gaan snel. Indien 
innovatieve methodes ten opzichte van de 
bestaande onkruidbeheersing technieken 
voorhanden zijn onderzoeken we of deze 
nieuwe methode een aanvulling c.q. 
aanpassing op de huidige onkruidbeheersing 
kan zijn.

D.P. de Kruif

Leefomgeving 
pagina 31 t/m 39

Pagina 34, 35 & 36 
(PvdA/GL)

U noemt een aantal projecten en acties; wat tis 
het bijbehorende tijdpad en de inhoud van deze 
projecten/acties?

Voor de inhoud van de projecten verwijzen we 
naar de begroting pagina 35 en 36. Op pagina 
39 onder het kopje Betere verkeersveiligheid 
staat in welke jaar de projecten starten. 
Daarbij de opmerking dat het 
parkeerbeleidsplan in 2019 start en het 
parkeeractieplan in 2021.   

A.J. Vlam

Programma 
Leefomgeving Pagina 35 
(CDA)

Complimenten voor de te treffen 
verkeersveiligheidsmaatregelen! Het is wenselijk 
om een duidelijke fietsverbinding te creëren van 
de woonwijken Het Groene Woud en de 
toekomstige woonwijk Hoevelaar.” Kunt u 

De exacte locatie en vormgeving van de 
fietsverbinding is onderdeel van het nog te 
verrichten verkeersonderzoek. Horend bij het 
project fietsverbinding Oost-West.

A.J. Vlam
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aangeven waar deze verbinding wordt 
gesitueerd?

Programma 
Leefomgeving Pagina 35 
(CDA)

Volgens de nieuwe regels BBV dienen 
investeringen op basis van afschrijvingen te 
worden gepresenteerd. Met als gevolg dat we 30 
tot 40 jaar met afschrijvingslasten 
geconfronteerd blijven. Het gevaar dreigt dat we 
hiermee de impact van investeringen verliezen. 
Deelt het college deze mening en op welke 
manier zouden we dit kunnen voorkomen?

Deze mening delen we niet. Waar eerder 
incidentele middelen gebruikt werden voor 
investeringen, moet nu de afweging gemaakt 
worden of dergelijke investeringen passen 
binnen de structurele middelen die 
beschikbaar zijn. Dit heeft volgens ons juist 
meer impact op de besluitvorming dan een 
eenmalig bedrag beschikbaar stellen die uit 
winsten op grondexploitaties beschikbaar is 
gekomen. 

A.J. Vlam

Programma 
Leefomgeving
Pagina 35 (SGP)

De begroting bevat diverse investeringen in 
infrastructuur. Waaronder drie grote 
investeringen met een totaalbedrag van € 1,5 
miljoen. Is het de bedoeling dat de uitgewerkte 
plannen hiervoor en daarmee de definitieve 
accordering van de budgetten (inclusief 
onderbouwing) nog terugkomen bij de 
gemeenteraad (net als destijds bij het 
Centrumplan)?

De raad zal actief op de hoogte worden 
gehouden van de plannen, kosten en 
communicatie met omwonenden van 
desbetreffende projecten. De uitgewerkte 
plannen voor de volgende projecten;

- Fietsverbinding Oost-West
- Nico Bergsteijnweg
- Europaweg/Stationsweg-West plus 

deel Laan 1940-1945
plus accordering van budget wordt voorgelegd 
aan de raad.    

A.J. Vlam

Programma 
Leefomgeving
Pagina 35 (SGP)

De verplichting tot afschrijven is helder. Maar de 
afschrijvingsperiode is een keuze. Is een 
afschrijvingsperiode van 40 jaar voor dergelijke 
investeringen niet veel te lang. Met name daar 
waar het aanpassingen betreft van bestaande 
wegen?

Bij iedere investering zullen wij aangeven of 
we uitgaan van 40 jaar of dat er wellicht in 
kortere tijd afgeschreven moet worden.
Leidend hierbij is de verwachting wanneer de 
investering vervangen moet worden. 

A.J. Vlam

Leefomgeving
2.2 Pagina 35 (CU)

U noemt de fietsverbinding tussen de wijken Het 
Groene Woud en Hoevelaar. Wordt deze 
fietsverbinding op enige manier verbonden met 
Woudenberg West, waar de sportvelden, 
muziekvereniging, peuterspeelzaal, school zijn 

De exacte locatie en vormgeving van de 
fietsverbinding is onderdeel van het nog te 
verrichten verkeersonderzoek. Horend bij het 
project fietsverbinding Oost-West.

A.J. Vlam
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gevestigd?
Leefomgeving
2.2 Pagina 35 (CU)

Op welke manier worden omwonenden 
betrokken bij herinrichting van straten zoals de 
Nico Bergsteijnweg?

Bij herinrichting van straten (zoals 
bijvoorbeeld de Nico Bergsteijnweg) worden 
de bewoners betrokken door het organiseren 
van een bewonersavond.

A.J. Vlam/D.P. de 
Kruif

Leefomgeving
2.2 Pagina 35 (CU)

Ziet u mogelijkheden om bij de punten waar we 
de samenwerking van de provincie nodig 
hebben, zelf ook actie te ondernemen door 
bijvoorbeeld gevarenlichten te plaatsen bij de 
rotonde N226 / Geeresteinselaan?

De provinciale weg N226 is in eigendom van 
de Provincie Utrecht. Mochten we 
verkeersmaatregelen wenselijk vinden, dan 
dienen deze voorgelegd en afgestemd te 
worden met de provincie. Wij gaan ervan uit 
dat de kosten hier omtrent voor de gemeente 
zijn.

A.J. Vlam

Minder wateroverlast 
Pagina 37 (GBW)

Inzake de uitgevoerde stresstest in 2018. Zijn er 
problemen geconstateerd, waar zijn deze 
geconstateerd en zijn er maatregelen genomen?

De resultaten van de stresstest zijn 
beschikbaar. De resultaten geven geen 
pasklare maatregelen, maar een beeld van 
mogelijk te verwachten knelpunten op gebied 
van wateroverlast, hitte en droogte in 2050. 

Eind 2018 delen wij de resultaten van de 
stresstest met u en leggen wij aan uw raad 
een voorstel voor  overhet ambitieniveau voor 
acceptatie wateroverlast en het Basis Water 
Keten Plan (BWKP) Deze ambities worden 
vervolgens vertaald in maatregelen in het GRP 
2020-2024 welke in 2019 opgesteld wordt.

D.P de Kruif

Programma 
Leefomgeving Pagina 37
(CDA)

Op deze pagina wordt de stresstest benoemd die 
in 2018 wordt uitgevoerd. U neemt nu al budget 
op voor eventuele maatregelen. Vanwaar deze 
keuze, de test moet immers nog plaatsvinden?

De resultaten van de stresstest zijn 
beschikbaar en delen wij eind 2018 met uw 
raad. De resultaten geven geen pasklare 
maatregelen, maar een beeld van mogelijk te 
verwachten knelpunten op gebied van 
wateroverlast, hitte en droogte in 2050. 
Bij huidige rioolvervangingsprojecten zoals in 
2017/2018 J.W. Frisolaan e.o. en in 2018/2019 
W. de Zwijgerlaan wordt wel voorgesorteerd op 

D.P. de Kruif
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klimaatbestendig inrichten. Voor deze 
projecten worden echter geen aanvullende 
budgetten aangevraagd.

Programma 
Leefomgeving Pagina 37
(CDA)

Wij lezen: “Bij rioolvervangingsprojecten wordt 
overigens rekening gehouden met deze 
klimaatsverandering door de gescheiden 
riolering aan te leggen, meer waterberging te 
creëren en de straten klimaat robuust uit te 
voeren.” Kunt u uitleg geven wat 
klimaatrobuuste straten zijn? We zien verder 
geen streefwaarden voor de komende jaren 
staan qua preventie / bestrijding wateroverlast. 
Waarom niet?

Klimaatrobuuste straten worden zo ingericht 
dat bij hevige neerslag meer water geborgen 
kan worden in de straat, zonder dat 
wateroverlast ontstaat in de woningen of 
bedrijven. Dit wordt onder andere gedaan 
door de weg hol te bestraten met een goot in 
het midden ipv bol te bestraten met de goot 
aan de zijkanten.
Aangezien er nog geen nulmeting heeft 
kunnen plaatsvinden, (5 hevige neerslag 
gebeurtenissen sinds 2015) zijn er nog geen 
streefwaarden bepaald.

D.P. de Kruif

Leefomgeving 
pagina 31 t/m 39
Pagina 37  (PvdA/GL)

In hoeverre en in welke mate werkt u samen met 
het waterschap en de provincie? In hoeverre 
voorziet u dat u de hier geformuleerde ambities 
verhoogd aangezien deze nu dezelfde zijn als bij 
de vorige begroting?

De samenwerking met het waterschap en de 
provincie vindt plaats binnen het 
Platformwater Vallei en Eem. Deze 
samenwerking vindt plaats op zowel 
beleidsgebied (omgevingswet, 
klimaatverandering, etc.) als op beheer 
gebied (afvalwaterteam).
Het verhogen van de ambities is afhankelijk 
van de besluitvorming van de raad eind 2018 
op basis van de resultaten van de stresstest 
en het Basis Water KetenPlan (BWKP).

D.P. de Kruif

Leefomgeving 
pagina 31 t/m 39

Pagina 38 & 39 (PvdA/GL)

U noemt de dekking van extra kosten in afval en 
riool. In hoeverre en in welke mate worden deze 
veroorzaakt door onvoorziene ontwikkelingen op 
het gebied van salariskosten, investeringen inde 
milieustraat, het machinepark en de BTW? Op 
welke (des)investeringen duidt het aangegeven 
bedrag?

Extra dekking van kosten in afval en riool 
komt lang niet altijd door onvoorziene 
omstandigheden. Door onze manier van 
begroten op contante waarde heb je jaarlijks 
extra kosten op bijvoorbeeld loonkosten(o.a. 
cao verhogingen). Ook wijzigingen in de 
doorberekende rente, afschrijvingen op 
nieuwe investeringen. 

D.P. de Kruif
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Verder is 2018 het eerste begrotingsjaar 
geweest met de nieuwe opzet van het 
doorberekenen van kosten.

Programma Veiligheid 
Pagina 40 (CDA)

3.1.1, Aantal woninginbraken op Woudenbergs 
grondgebied. In 2015 47 geslaagde 
woninginbraken. In 2016 waren dat er 32.  
Streefwaarde 2018 is 20 (kadernota Integrale 
veiligheid 2015 – 2018). NB: Volgens 
politiegegevens hebben tot en met 30 augustus 
2018 18 geslaagde woninginbraken 
plaatsgevonden, dat benadert de 20 dus al tot 
op een haar na. We zien een grote ambitie van 
25 woninginbraken in 2019 naar structureel 20 
in de jaren daarna. Hoe denkt het College die 
ambitie te realiseren? Welke concrete 
uitvoeringsplannen liggen aan die ambitie ten 
grondslag?

De acties m.b.t. het terugdringen van het 
aantal woninginbraken op Woudenbergs 
grond gebied staan beschreven in het 
uitvoeringsprogramma IntegraleVeiligheid. 
Tijdens de donkere dagen wordt er extra 
ingezet op communicatie.

T. Cnossen

Veiligheid 
pagina 40 t/m 46
(PvdA/GL)

U geeft een aantal trends aan. Deze worden nog 
niet vertaald in een tabel met activiteiten. Wat is 
hier de achterliggende reden van?

Om inzicht te geven in de ontwikkelingen op 
het gebied van veiligheid. Deze ontwikkelingen 
worden betrokken bij het opstellen van nieuw 
of bijgesteld beleid op het gebied van 
veiligheid. 

T. Cnossen

Programma Veiligheid 
Pagina 41 (CDA)

3.2. Hogere bereidheid bij burgers en 
professionals tot het vroegtijdig signaleren en 
rapporteren van huiselijk geweld. Nobel streven 
om dit aan te pakken, daar is iedereen het mee 
eens. Maar het is een hardnekkig probleem. Wij 
lezen dat de gemeente meer wil inzetten op 
communicatie om het bij de burger tussen de 
oren te krijgen. Weet men socio-demografisch in 
welke kringen huiselijk geweld zich afspeelt? 
Welk concreet (communicatie)plan ligt ten 
grondslag aan de na te streven afname? Hoe en 
wat gaat de gemeente waar en wanneer bij wie 

Huiselijk geweld kan in elk huishouden 
plaatsvinden. Er is geen socio-demografisch 
profiel. 

Wij organiseren diverse activiteiten tijdens de 
week tegen geweld van 26 tot en met 30 
november 2018 om de bewustwording en de 
bereidheid om te melden te vergroten.

Wij brengen het belang van het gebruik van de 
Verwijsindex en de meldcode bij de 
professionals onder de aandacht.

T. Cnossen
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communiceren?
Programma Veiligheid 
Pagina 41 (CDA)

3.3.1, Het aantal incidenten (bv. brand, 
hulpverlening, dienstverlening, etc.) binnen de 
basisbrandweerzorg per jaar op Woudenbergs 
grondgebied moet omlaag. Mee eens. Is dit 
alleen een rol van de VRU of ook van handhaving 
via RUD Utrecht? In hoeverre is hier plaats voor 
meer integraal gecombineerd toezicht? Beter 
preventief (handhavings)toezicht, zoals omgang 
met gevaarlijke stoffen en brandveiligheid 
gebouwen, kan immers leiden tot minder 
incidenten en daarmee minder repressieve inzet 
van de VRU. En zo ja: hoe wordt dit vertaald in 
beleid en begroting?

In het beleidsplan 2020-2024 VRU en het 
regionaal risicoprofiel van de VRU staan de 
genoemde voorbeelden opgenomen. Een 
voorbeeld hiervan is stimulerende preventie, 
bewustwording bij 
burgers/ondernemers/bedrijven. Maar ook 
integraal toezicht maakt hier een onderdeel 
van uit.

T. Cnossen

Veiligheid
3.2 Pagina 41 (CU)

Op welke wijze wordt gezorgd dat er meer 
meldingen worden gedaan door professionals?

Wij brengen het belang van het gebruik van 
de Verwijsindex en de (verplichte) meldcode 
onder de aandacht.

T. Cnossen

Programma Veiligheid 
Pagina 44 (CDA)

3.4: In het najaar van 2018 wordt een nieuw 
preventieplan ontwikkeld waarin toezicht en 
handhaving Drank- en Horecawet maar ook 
preventieve acties worden beschreven om het 
alcoholgebruik onder jongeren onder de 18 jaar 
te verminderen. In 2019 wordt uitvoering 
gegeven aan het preventieplan. Vraag: wanneer 
komt dit op de agenda voor de Raad?

Het plan wordt voor het einde van het jaar 
2018 ter vaststelling aangeboden.

T. Cnossen

Georganiseerde 
criminaliteit 
Pagina 45 (CU)

Hoe zorgen we er voor dat er door omwonenden 
signalen worden opgepikt en dat mensen 
signalen ook doorgeven aan gemeente of 
politie?

Momenteel wordt er gewerkt aan een notitie 
bewustwording en aanpak ondermijning. Dit 
onderwerp is hierin opgenomen.

T. Cnossen

Veiligheid 
Algemeen (VVD)

Helaas is in het hoofdstuk veiligheid totaal GEEN 
aandacht voor drugsgebruik en de overlast die 
dat met zich meebrengt. Zo ook het actief 
dealen in parken. 

Betreft geen vraag, maar constatering. T. Cnossen

Veiligheid Zijn er geen meldingen van drugsgebruik? Bij zowel de politie als de gemeente T. Cnossen
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Algemeen (VVD) Woudenberg zijn er over weinig tot geen 
meldingen over het dealen drugs en 
drugsgebruik.

Veiligheid 
Algemeen (VVD)

Zijn er geen meldingen van actief dealen? Zie vorige vraag. T. Cnossen

Veiligheid 
Algemeen (VVD)

Is de Gemeente van mening dat dit geen issue is 
in Woudenberg?

Het gebruik van soft- en harddrugs en lachgas 
is in de gemeente is beperkt 
(gezondheidsmonitor jeugd GDD regio 
Utrecht).

T. Cnossen

Veiligheid 
Algemeen (VVD)

Ongeacht de reactie, wat is de aanpak om deze 
overlast te voorkomen?

Wij hebben geen specifieke aanpak rondom 
drugsoverlast maar een brede aanpak m.b.t. 
(jeugd)overlast bijvoorbeeld 7-stappenplan 
aanpak problematische jeugdgroepen.

T. Cnossen

Veiligheid 
Algemeen (VVD)

Wat is de aanpak met betrekking tot preventie 
om het of tegen te gaan of überhaupt niet te 
laten ontstaan?

De basisscholen kunnen een beroep doen op 
het jongerenwerk om voorlichting te geven 
over weerbaarheid. Het jongerenwerk coacht 
jongeren.
Daarnaast geeft bureau Halt ook lessen op de 
basisschool.

T. Cnossen

Veiligheid 
Pagina 44 (VVD)

Het doet ons dan ook deugd dat 
Cybercriminaliteit / Cyberpesten wordt benoemd, 
maar het benoemen alleen is niet voldoende. Wat 
zijn de concrete maatregelen die worden 
genomen om binnen Woudenberg jongeren voor 
te lichten over Cyberpesten?

De trends zijn benoemd om aan te geven dat 
er een verschuiving is van de “traditionele” 
criminaliteit naar complexere criminaliteit, 
zoals cybercriminaliteit. Landelijk is dit 
eveneens een prioriteit en bij de politie Midden 
Nederland eveneens. 
Door bureau Halt wordt een les verzorgd op de 
vijfbasisscholen over “digipesten”.

T. Cnossen

Veiligheid 
Pagina 44 (VVD)

Welke acties zijn er als het gaat over 
Cybercriminaliteit en wat is de rol van de 
Gemeente in deze?

Er zijn geen specifieke acties opgenomen 
m.b.t. cybercriminaliteit.

T. Cnossen

Veiligheid 
Pagina 44 (VVD)

Ontvangt de Gemeente informatie van instanties 
als het gaat om deelname aan verdachte cyber 
activiteiten van inwoners?

Het gaat hier om vertrouwelijke informatie en 
wordt dan ook niet verstrekt aan de gemeente.

T. Cnossen

Ruimte – Wonen en Met de plannen van ondernemers wordt door hen Er is een principe plan ingediend, het college A.J. Vlam
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ondernemen 
Algemeen (VVD)

gekeken naar een nieuw plan voor het 
dorpscentrum. In welk stadium is de gemeente 
betrokken bij de plannen?

heeft een eerste reactie gegeven.  

Ruimte – Wonen en 
ondernemen 
Algemeen (VVD)

Zijn de gereserveerde gelden voor een nieuwe 
fase dorpscentrum al getoetst met de plannen 
van de ondernemers?

Voor een nieuwe fase van het centrumplan zijn 
geen gelden gereserveerd. De reservering is 
gelabeld voor de evaluatie van de 
gerealiseerde fase 2. Er is tot op heden geen 
verzoek ingediend voor een gemeentelijke 
bijdrage. 

A.J. Vlam

Programma Ruimte, 
wonen en ondernemen 
Pagina 49 (CDA)

4.1. Meer duurzaamheid op Mens, Milieu en 
Markt. Weinig concreet. Met welk concreet beleid 
gaan wij inwoners meenemen op weg met een 
nieuwe expeditie Duurzaamheid? Waar is het 
plan?

Het plan van aanpak voor een nieuwe 
Expeditie Duurzaamheid, de routekaart, wordt 
in het vierde kwartaal 2018 uitgewerkt. 
Vervolgens zal in de eerste helft 2019 gewerkt 
worden aan een routekaart voor de komende 
periode. Hierbij wordt rekening gehouden met 
zowel landelijke en regionale ontwikkelingen 
als lokale wensen.

M.H. Treep

Ruimte, wonen en 
ondernemen 
pagina 49 t/m 56

Pagina 50 (PvdA/GL)

U noemt normen uit 2014 terwijl in de kolom 
‘wijze van meten’ wordt aangegeven dat er 
jaarlijks gemeten wordt. Wat is de 
achterliggende reden dat hier niet het meest 
recente jaartal, vermoedelijk 2018, genoemd 
staat?

Expeditie Duurzaamheid is gestart in 2014 en 
dit jaartal is als een soort nulmeting 
aangehouden.

M.H. Treep

Programma Ruimte, 
wonen en ondernemen 
Pagina 50 (CDA)

Kunt u uitleggen waarom een 
bodemkwaliteitskaart een bewijsmiddel is om 
baggerspecie te verplaatsen zonder dat daar 
een keuring voor uitgevoerd hoeft te worden?

De waterbodem, en dus ook baggerspecie valt 
niet onder de bodemkwaliteitskaart.

D.P. de Kruif

Ruimte, wonen en 
ondernemen 
pagina 49 t/m 56

Pagina 52 (PvdA/GL)

Bij 4.3 wordt geen jaartal meer genoemd voor 
het beschikbaar zijn van de kpi van de 
stuurgroep waar in de vorige begroting nog 2017 
werd genoemd. Wat is de achterliggende 
oorzaak? Wanneer is/zijn deze kpi wel bekend?

Gelijktijdig met het actualiseren van de 
strategiekaart worden ook de kpi’s 
geevalueerd. Deze kpi maakt hier onderdeel 
van uit.  

A.J. Vlam

Ruimte, wonen en 
ondernemen

Kunt u aangeven welke maatregelen er genomen 
kunnen worden om doorstroming naar de 

In de Woonvisie 2019+ komen wij terug op  
maatregelen die wij, in samenwerking met 

M.H. Treep
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4.2 Pagina 51 (CU) middenhuur te bevorderen. onze partners (Vallei Wonen & 
Huurdersbelangenvereniging Woudenberg) 
gaan inzetten om doorstroming te 
bevorderen.  

Ruimte, wonen en 
ondernemen
4.3 Pagina 51 (CU)

Kunt u ons bijpraten over de stand van zaken 
van de gronduitgifte van de Spoorzone?

Actuele gegevens ontvangt u bij de twee 
jaarlijkse voortgangsrapportages. 
Samengevat de onderhandelingen over de 
kavels op A lopen (2 van de 4 zijn verkocht).
Bij B zijn 3 kavels verkocht, de andere 3 zijn 
gereserveerd en lopen de onderhandelingen.

D.P. de Kruif

Programma Ruimte, 
wonen en ondernemen 
Pagina 52 (CDA)

We hebben al eerder vragen gesteld over de 
beschreven KPI’s. Als CDA kunnen wij niets met 
deze KPI’s en tijdens de discussie is door het 
college aangeven hier opnieuw naar te kijken. Er 
is behoefte aan bedrijventerreinen, zoals u zelf 
ook stelt. Wanneer kunnen wij deze KPI 
verwachten? Een andere KPI zouden de 
gewenste resultaten van het RBT kunnen zijn? 
Kunt u dit in overweging nemen?

Wij nemen dit zeker in overweging. Ter 
voorbereiding op de kadernota en begroting 
2020 wordt de werkwijze met en formulering 
van kpi’s geëvalueerd. Dan zal ook bezien 
worden welke Kpi’s het meest passend zijn 
voor dit thema.

A.J. Vlam

Omgevingswet 
Pagina 54 (GBW)

Er wordt structureel € 135.000 per jaar voor 
personele kosten beschikbaar gesteld. Wordt deze 
inzet gepleegd met gedeeltelijk huidige 
medewerkers plus flexibele inhuur of worden 
hiervoor ook structureel een of meer nieuwe 
eigen medewerkers aangetrokken?

Vooralsnog wordt de inzet ter voorbereiding op 
de invoering van de Omgevinswet 
(doorontwikkeling lijntaken en opbouw 
programma-organisatie) gepleegd met 
flexibele inhuur totdat we meer inzicht hebben 
in de structurele invulling n.a.v. de komst van 
de omgevingswet.

D.P. de Kruif

Overige ontwikkelingen
Pagina 54 (CU)

Henschotermeer: wat is op dit moment de stand 
van zaken rond de benodigde vergunningen voor 
het exploiteren van het terrein, als het gaat om 
toegangspoortjes.

De vergunningen voor de toegangspoort en 
de nooduitgangen op grondgebied 
Woudenberg zijn vergund en inmiddels 
onherroepelijk.

D.P. de Kruif

Overige ontwikkelingen
Pagina 54 (CU)

Welke invloed kan de gemeente uitoefenen als 
het gaat om het systeem van toegang vragen 
door middel van gezichtsherkenning?

Als gemeente hebben wij geen invloed op de 
private keuze van een eigenaar of beheerder, 
zolang dat voldoet aan (landelijke) wetgeving. 
De stuurgroep Henschotermeer heeft wel 

A.J. Vlam
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verzocht om ook een alternatieve wijze van 
toegang mogelijk te houden

Dienstverlening 
pagina 57 t/m 68

Pagina 58 (PvdA/GL)

In de tweede alinea wordt iets genoemd over de 
gemeentemonitor. Als kpi wordt 60% genoemd, 
10% hoger dan in de tabel als streefwaarde 
staat. Hoe moet dit gelezen worden?

In deze alinea wordt bedoeld dat het 
maximaal te behalen percentage 60% is. De 
KPI is op 50% gesteld.

T. Cnossen

Dienstverlening
Pagina 57 (VVD)

Meer stimuleren van inwoners, ondernemers en 
organisaties om nieuwe initiatieven te 
ontwikkelen. Welke initiatieven neemt de 
gemeente om inwoners en ondernemers meer 
initiatieven te laten ontwikkelen?

We willen als gemeente kenbaar maken dat 
we open staan voor initiatieven van inwoners 
en hen hierbij willen faciliteren waar mogelijk. 
Daarnaast hebben door middel van interviews 
met initiatiefnemers in kaart gebracht wat 
do’s en dont’s zijn op het gebied van 
overheidsparticipatie. Deze input gebruiken 
we in onze communicatieaanpak.

T. Cnossen

Programma 
Dienstverlening 
Pagina 58 (CDA)

U benoemt burgerparticipatie. In het verleden 
heeft de raad een motie aangenomen om Right 
to Challenge in te zetten. Wat is hier momenteel 
de status van?

Naar aanleiding van de motie is een notitie 
opgesteld die vorig jaar september in de raad 
aan de orde is geweest. De medewerkers zijn 
geinformeerd over het onderwerp Right to 
Challenge en weten wat er van hen wordt 
verwacht. Tot  nu toe is er 1 initiatief 
gekomen, en besproken met de 
initiatiefnemer. Dit bleek echter een 
burgerinitiatief te zijn.   

T. Cnossen

Programma 
Dienstverlening
Pagina 60 (SGP)

De voorbereidingen op de omgevingswet vragen 
veel. In hoeverre gaan we als gemeente 
Woudenberg alles zelf doen? Wordt overwogen 
hierin intensief samen te werken met 
omliggende vergelijkbare gemeenten? (zoals het 
bestemmingsplantraject Buitengebied samen 
met Renswoude is doorlopen)

De organisatorische effecten van deze wet, 
zullen lokaal worden opgepakt, waarbij wij 
gebruik zullen maken van de ervaringen 
elders.
Voor de beleidsmatige en ICT aspecten wordt 
bezien met welke ketenpartners (Waterschap, 
Regio, RUD, VRU, provincie en gemeenten) 
deze gezamenlijk opgepakt kunnen worden. 

D.P. de Kruif

Programma 
Dienstverlening 
Pagina 60 (CDA)

U geeft aan dat u actie gaat ondernemen op 
bijvoorbeeld systemen, openingstijden, 
samenwerkingen, formatie etc. Kunt u hierbij 

1. Invoeren e-diensten: digitaal afnemen 
(DigiD) en betalen (Ideal) van diensten 
burgerzaken. Samenwerking in de regio 

M.H. treep
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concrete voorbeelden benoemen? voor specialistische, weinig voorkomende 
diensten burgerzaken, bijvoorbeeld 
naturalisatie. 

2. Openingstijden: we streven naar gepaste 
tijd, aandacht en privacy voor de inwoner 
(en efficiency voor de gemeente). 
Openingstijden aanpassen als gevolg van 
terugloop in aanvraag reisdocumenten en 
mogelijk maken van digitaal 
aanvragen/betalen (24/7). Servicebalie is 
nu de hele week open voor afhalen. Balie 
burgerzaken alleen op afspraak open. 
Onderzoek doen naar (haalbare, 
schaalbare en betaalbare) openingstijden. 

Informatieveiligheid 
pagina 61  (GBW)

Implementatie mobiele werkplekken. Wat is de 
doelstelling en welk samenwerkingsverband 
wordt bedoeld?

1. Het gaat hier om installatie van een tool 
die ervoor zorgt dat de werkomgeving 
van Woudenberg die draait op een mobiel 
apparaat (laptop, tablet, telefoon) van 
afstand beheerd kan worden. In geval van 
verlies of diefstal kan het zakelijke deel 
met mogelijk vertrouwelijke gegevens 
geblokkeerd worden. 

2. Het gaat om het ICT-
samenwerkingsverband met 
Veenendaal/Rhenen/Scherpenzeel/ 
Renswoude/Woudenberg.

T. Cnossen

Programma 
Dienstverlening 
Pagina 61 tabel (CDA)

In de tabel beschrijft u de ambitie om in 2022 
80% van de klantcontracten digitaal te laten 
verlopen. Op dit moment is dat 40%. Is het nu 
systeemtechnisch al mogelijk om de 80% te 
kunnen behandelen? Met andere woorden, 
moete de gemeente haar systeem/processen 

Het is de bedoeling het aantal digitale 
klantcontacten, via website en e-mail, toe te 
laten nemen ten opzichte van schriftelijk, 
telefonisch en persoonlijk klantcontact. 
In 2019 naar 40%. 
Nu is dit systeemtechnisch niet mogelijk. 

M.H. Treep
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verbeteren of ligt het huidige percentage aan de 
lagere klantbehoefte?

Dienstverlening 
Pagina 62 (VVD)

Digitale veiligheid: met betrekking tot informatie 
veiligheid, de hoeveelheid wet en regelgeving 
waaraan een Gemeente dient te voldoen is 
enorm. ENSIA BRP, PUN, AVG, DigiD, BAG, BGT, 
BRO en SUWI. Door deze wat complexe materie 
is het risico dat een Gemeenteraad hier 
onvoldoende kennis van heeft, terwijl het 
cruciaal is voor de werking van de Gemeente. 
Verzoek: Is het mogelijk om binnen 6 maanden 
een presentatie te ontvangen van de CISO van 
de Gemeente over het deze processen om 
inzicht te krijgen in deze complexe materie?

Op donderdag 13 december is een 
raadsinformatieavond gepland over het 
thema Informatieveiligheid door CISO en 
Privacy-officer. De punten die u hier noemt, 
betrekken wij hierbij.

T. Cnossen

Dienstverlening
5.5 Pagina 63 (CU)

Op welke punten dient het functionerings-
systeem te worden aangepast omdat het 
verouderd is?

Om als organisatie in te kunnen spelen op 
maatschappelijke ontwikkelingen en 
vraagstukken is een wendbare organisatie 
nodig. Meer wendbaarheid betekent onder 
andere dat  medewerkers en teams,  vaak in 
wisselende samenstellingen, taken en rollen, 
werken aan vraagstukken.  Om, binnen het 
huidige functiewaarderingssysteem, 
functiebeschrijvingen en waarderingen 
actueel te houden moeten functies 
regelmatig worden herschreven en 
gewaardeerd. Onderzocht wordt of er ten 
opzichte van het huidige 
functiewaarderingssysteem alternatieven zijn 
die beter passen bij deze wendbare 
organisatie en minder onderhoudsgevoelig 
zijn.

T. Cnossen

Programma 
Dienstverlening 

Welke investeringen vinden niet plaats? Met het wegvallen van investeringen wordt 
bedoeld dat bepaalde investeringen geen 

A.J. Vlam
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Pagina 68 (CDA) afschrijvingslast meer hebben omdat ze 
afgeschreven zijn of dat er desinvesteringen 
plaats hebben gevonden. Denk bijvoorbeeld 
aan de verkochte voormalige schoollocaties 
en provinciale werf.  

Algemene dekkings-
middelen, paragrafen 

Pagina 69 (PvdA/GL)

De bedragen die genoemd staan bij de 
toevoeging algemene reserve (rondexploitatie) 
en de aanwending van de algemene reserve 
automatisering zijn anders dan in de vorige 
meerjarenbegroting. Wat zijn de achterliggende 
redenen hiervoor?

De aanwending van de reserve 
automatisering wijzigt omdat de 
afschrijvingslast van automatisering is 
gewijzigd. 
De toevoeging aan de algemene reserve 
grondbedrijf is gewijzigd omdat we nu 
jaarlijks een winstpercentage uit de 
grondexploitaties moeten nemen op basis 
van POC (percentagion of completion).
E.e.a. conform vastgestelde grondexplotaties 
in de raad van april.

A.J. Vlam

Algemene dekkings-
middelen, paragrafen 

Pagina 75 & 76 (PvdA/GL)

U noemt bij de reserve dorpsvoorziening (nog) 
niet de overheveling van een deel van deze 
reserve naar de reserve sociaal domein; welke 
achterliggende redenen heeft u hiervoor?

Deze mutatie wordt pas verwerkt zodra de 
raad de begroting vaststelt.

A.J. Vlam

Overzicht reserves en 
voorzieningen Pagina 77
(CDA)

We zien dat per wijk de speeltuinen worden 
aangepakt. Destijds heeft het CDA een 
amendement ingediend om de voorgestelde 
sloop van 15 speelvoorzieningen te reduceren 
naar 5. Onze fractie mist het overzicht en wenst 
graag een update over de stand van zaken.

In de oplegnotitie van 20 juni 2016 waarmee 
de Raad destijds is geinformeerd heeft het 
college een aanpassingsvoorstel gedaan 
waarmee zij invulling hebben gegeven aan 
het amendement. Dit betreft het aanvullend 
behouden/inrichten van 10 formele 
speelplekken voor de doelgroep 0-5 jarigen 
ten opzichte van het oorspronkelijke 
speelruimteplan zodat er uiteindelijk nog 5 
speelplekken informeel worden ingericht.

D.P. de Kruif

Algemene dekkings-
middelen, paragrafen 

Pagina 84 (PvdA)

Het overzicht van de ontwikkeling reserves en 
voorzieningen geeft bij veel posten soms 
beduidend andere bedragen dan in de vorige 
begroting. Welk beleid ligt hier aan ten 

De wijzigingen hangen af van de gewijzigde 
bedragen bij de producten  waar de reserve 
relatie mee heeft.
Net als bij de programma’s/producten worden 

A.J. Vlam
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grondslag? de onttrekkingen/toevoegingen aan de 
reserves opnieuw bekeken.

Algemene dekkings-
middelen, paragrafen 

Pagina 90 (PvdA/GL)

In het schema worden de tarieven voor de 
afvalstoffenheffing als een ondergrondse 
container wordt gebruikt verlaagd vergeleken 
met het overzicht in de vorige begroting. In 
hoeverre is hier sprake van beleid van de ROVA 
en/of de gemeente Woudenberg?

In de vorige begroting stonden de tarieven 
van 2017 voor de ondergrondse container. De 
raad heeft in december 2017 de tarieven 
voor 2018 vastgesteld en daar is het tarief 
verlaagd naar €1.55. Dit tarief blijft gelijk in 
2019. Dit is het beleid van de gemeente en 
niet van ROVA.

D.P. de Kruif

Kwijtscheldingsbeleid 
Pagina 92 (GBW)

Kwijtscheldingsbeleid. Hoeveel huishoudens 
komen in aanmerking voor kwijtschelding van 
rioolheffing, afvalstoffen heffing en 
hondenbelasting?

Circa 130 huishoudens. A.J. Vlam

Algemene dekkings-
middelen, paragrafen 

Pagina 94 (PvdA/GL)

U geeft een aantal risico’s procentueel aan. Voor 
het sociaal domein geeft u als risico 5% aan met 
een kans van 60% (zie ook pag. 97). Op basis 
van welke verwachting kunt u dit onderbouwen 
daar waar u ook noemt dat er nog veel 
onduidelijkheden zijn?

De geschatte risico’s zijn gebaseerd op
ervaringscijfers uit de jaarrekeningen van
de afgelopen jaren in combinatie met 
bijvoorbeeld actuele ontwikkelingen binnen 
het sociaal domein.

A.J. Vlam

Openbaar groen
Pagina 104 (GBW)

Reserve uitbreiding groenbeleidsplan wordt vooral 
gevoed door opbrengen verkoop groenstroken 
(snippergroen). Zijn er nog voldoende stroken te 
koop, en wat zouden andere mogelijkheden zijn 
om deze reserve te voeden?

Er zijn nog voldoende stroken snippergroen om 
te verkopen. Er komen regelmatig aanvragen 
binnen. 
Wij zien op dit moment geen andere 
mogelijkheden om deze reserve te voeden.

D.P. de Kruif

Algemene dekkings-
middelen, paragrafen 

Pagina 108 (PvdA/GL)

U voegt met name toe aan de reserve 
onderwijshuisvesting. Betreft dit met name 
achterstallig onderhoud?

Het lijstje op pagina 108 geeft enkel aan wat 
de toevoegingen zijn. De onttrekking reserve 
onderwijshuisvesting voor 2019 is € 222.559
Er is de laatste jaren juist veel geïnvesteerd 
in het onderwijs. Deze reserve zorgt ervoor 
dat de jaarlijkse lasten voor groot onderhoud 
niet schommelt.

M.H. Treep

Bedrijfsvoering. 
Pagina 114 loonkosten
(GBW)

De kosten van de flexibele schil zijn slechts 3,6% 
van de totale loonkosten. Zijn in de flexibele schil 
ook de loonkosten meegenomen van de 

Nee deze zijn niet meegenomen. De inzet van 
de flexibele schil op projecten wordt gedekt uit 
bijbehorende projectbudgetten. 

D.P. de Kruif
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medewerkers die ingehuurd zijn op projecten 
zoals nieuwbouw Hoevelaar of Nijverheidsweg?

Verbonden partijen. 
Pagina 119 RUD (GBW)

In 2018 wordt voor het eerst op urenbasis 
afgerekend met RUD. Is al te zeggen of de 
begrote uren worden overschreden in 2018?

Van de eerste helft van 2018 is inzichtelijk 
hoeveel uren de RUD heeft besteed aan 
Woudenberg. Hieruit is af te leiden dat er een 
overschrijding is ten opzichte van de uren die 
zijn afgesproken in de DVO. Dit is deels te 
verklaren door een extra opdracht die vanuit 
de gemeente bij de RUD is neergelegd (door 
vertrek van een medewerker in Woudenberg). 
Inmiddels is dit verwerkt in de Zomernota 
2018 en werkt ook door in 2019 en verder 
(verschuiving van budgetten). Daarnaast is er 
extra inzet gepleegd op complexe dossiers, 
waardoor we nu een geringe overschrijding 
hebben. 

D.P. de Kruif

Grondbeleid. 
Pagina 126 (GBW)

In 2021/22 wordt fase 1 Hoevelaar afgesloten. 
Volgende fases van Hoevelaar worden dan 
waarschijnlijk 100 % door projectontwikkelaars 
ontwikkeld. Is de verwachting dat dan 
medewerkers die nu vanuit de gemeente worden 
ingezet bijv. voor bouwbegeleiding en bouwrijp 
maken, overtollig worden of blijft dit een 
gemeentelijke taak?

Bouwbegeleiding en controle op bouw- en 
woonrijp maken zijn lijntaken, dus zullen niet 
wegvallen. Op het moment dat wij als 
gemeente niet zelf uitvoeren zal het meer 
inzet/controle vragen. Het is niet te 
verwachten dat hierdoor medewerkers 
overtollig worden. Het zal nog belangrijker 
zijn om bij de start alle kaders goed vast te 
hebben liggen, want bijsturen in de praktijk is 
dan niet meer mogelijk. Het zal dus vragen 
om andere en mogelijk ook extra expertise.

D.P. de Kruif

Verplichte indicatoren. 
Pagina 139  (GBW)

Dit zijn interessante gegevens. Is het mogelijk om 
ons naast de Woudenbergse cijfers de landelijke 
gemiddelden of doelstellingen weer te geven?

Dit zijn verplichte indicatoren. Bijna alle 
indicatoren zijn te vinden op de site 
waarstaatjegemeente.nl. Hierin kunnen ook de 
cijfers van Woudenberg met de landelijke 
cijfers of met alle andere gemeenten 
vergeleken worden.
Onze eigen doelstellingen staan hier niet bij. 

A.J. Vlam
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Voor onze doelstellingen hebben we onze 
eigen indicatoren die opgenomen zijn bij de 
programma’s.

Overig – gemeentelijk 
vastgoed (SGP)

Wat is het interne streefcijfer qua energielabel 
van ons eigen gemeentelijke vastgoed?

Het streefcijfer is minimaal label C. De 
meeste gemeentelijke gebouwen scoren al 
hoger dan het C label. Uitzondering hierop is 
het gemeentehuis. Het huidige niveau is label 
E. Door toepassing van dakisolatie in het 
oude gedeelte kan dit een C label worden. 
Een beter label is hier niet realiseerbaar 
omdat dit een monumentaal pand betreft.

A.J. Vlam

Overig – buitengebied 
(SGP)

Zijn er financiële gevolgen voor de gemeente 
Woudenberg als er in 2023 in Woudenberg nog 
panden zijn waar asbest op de daken ligt?

Ja,  die zijn er. Op de gemeentewerf is asbest 
aanwezig. Dit wordt met de verbouwing 
aanstaande november verwijderd. Overige 
gemeentelijke panden zijn voor zover bekend 
asbest vrij. Voor in de toekomst is het 
noodzakelijk dat er bij aankoop van gronden 
gekeken wordt naar panden waarin asbest 
aanwezig is. Op dit moment is het nog niet 
inzichtelijk of er asbest aanwezig is op 
schoolgebouwen.

A.J. Vlam

Algemene vraag (CDA) We zien vaak dat er gebruikt gemaakt wordt van 
externe inhuur. Daar zijn diverse plausibele 
redenen voor. Graag ontvangen wij een overzicht 
van de gemiddelde inhuurperiode. Wat is uw 
beleid hierop?

In paragraaf E bedrijfsvoering van de 
beleidsbegroting vindt u onze visie op inzet 
van de vaste kern en de flexibele schil. De 
flexibele schil bestaat uit flexibele 
arbeidsrelaties. Een flexibele schil is een 
passend middel zijn om te kunnen inspelen op. 
- fluctuaties in de werkvoorraad (werkdruk, 
ziekte, zwangerschap etc.)
- op de uitvoering projecten en innovaties 
(nieuwe wetgeving, ruimtelijke projecten, 
innovaties zoals de Omgevingswet en 
transformatie in het sociaal domein)
- te reageren op een verandering in de vraag 

T. Cnossen
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naar diensten (bijv. meer vragen bij KCC en 1e 
lijn zoals vergunningaanvragen)
- verwachte andere invulling vacature (bijv. 
overdracht of wijziging van taken door 
oprichting coöperatie)
- creëren nieuwe functie om te voldoen aan 
wens en taakstelling als het gaat om het 
maken van werkplekken voor mensen met een 
afstand tot de arbeidsmarkt
bijv. inzet van medewerkers van Amfors bij de 
buitendienst) 

De duur van inhuur verschilt per situatie. Wij 
houden geen overzicht bij de gemiddelde duur 
van inhuur. Iedere flexibele arbeidsrelatie kent 
zijn eigen afweging voor gewenste duur en 
dekking van de kosten binnen lijn- en 
projectbudgetten.

Algemeen Financiën 
(VVD)

Gemeentelijke garantiestelling particuliere 
hypotheken Particulier kan hypotheek niet
terugbetalen. Afboeken lening leidt tot
nadeel in de gemeentelijke begroting.
Geaccepteerd risico.
1.873.00   2,50%   46.825   20%   9.365
Kunt u toelichten waarom de Gemeente garant 
staat voor hypotheken, dit is ons niet duidelijk?

Voordat  de nationale hypotheek garantie in 
1995 van start ging bestond er de regeling dat 
gemeentes garant konden staan voor 
hypotheken. Dit was de gemeentegarantie.

Nog altijd zijn er oude hypotheken die onder 
deze garantie vallen.  

A.J. Vlam

Algemeen Financiën 
(VVD)

Het is ons niet duidelijk wat onbenutte belasting 
capaciteit betekend. Althans, onze uitleg, 
vermogen waar wij geen gebruik van hebben 
gemaakt omdat dit niet noodzakelijk was om te 
innen. Is het correct het weerstandsvermogen te 
berekenen op inclusief onbenutte 
belastingcapaciteit?

Het weerstandsvermogen wordt altijd 
berekend inclusief onbenutte 
belastingcapaciteit.
Onbenutte belastingcapaciteit is het gedeelte 
waar de gemeente Woudenberg de OZB 
tarieven mee kan verhogen om de begroting 
sluitend te maken. Zou Woudenberg geen 
sluitende begroting hebben en in aanmerking 

A.J. Vlam
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willen komen voor een aanvullende 
rijksuitkering, dan dient Woudenberg eerst de 
OZB tarieven te laten stijgen voor het bedrag 
zoals berekend in de onbenutte 
belastingcapaciteit.  

Algemeen Financiën 
(VVD)

Zonder deze capaciteit is het weerstandvermogen 
nog steeds ruim voldoende. Is dat correct?

Dat is correct. A.J. Vlam

Algemeen Financiën 
(VVD)

Het zou betekenen dat indien u gebruik wilt 
maken van deze capaciteit dat op basis van 
13.000 inwoners nog 92,07 euro geïnd kan 
worden (dit lijkt ons niet de bedoeling).

Bij het niet sluitend krijgen van de begroting 
hebben gemeenten de mogelijkheid de OZB 
tarieven te laten stijgen.

A.J. Vlam

Algemeen Financiën 
(VVD)

Raadsvergoeding: heeft de Gemeente er 
rekening mee gehouden dat de wens van de 
VNG is dat de raadvergoedingen voor kleine 
gemeentes omhoog gaat?

Voor 2018 is er door de minister incidenteel 
geld beschikbaar gesteld voor de verhoging 
van de vergoeding voor raadsleden uit kleine 
gemeenten. Voor de verhoging van de 
vergoeding voor raadsleden in 2019 en 
volgende jaren  is nog geen geld beschikbaar 
gesteld. Vanuit de gemeenten kan hier dan 
ook nog geen rekening mee worden 
gehouden.

T. Cnossen

Algemeen Financiën 
(VVD)

Is dit voorzien of wacht men dit af en is dit nog 
niet geprognotiseerd?

De besluiten hieromtrent worden afgewacht.
Mogelijk betekenen deze extra kosten, dat er 
ook extra opbrengsten tegenover staan.

T. Cnossen
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